
Gorkšs: “Mani  
atbalstīja pārmaiņu 
cilvēki.”

Aplaupīts bijušais 
“Ventspils naftas” 
vadītājs

Sporta sistēma 
Ventspilī  
jāsakārto
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laikmets 
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Dzīve  
ar karogu mastā
“Meit, meit! Tu tā 
daries, it kā čigā-
nam no ratu paka-
ļas būtu izkritusi,” 
pilteniece Biruta 
Blūmentāle ar smai-
du atceras, ka tā bēr-
nības gados uz viņu 
reizēm uzrājusies 
mamma, Zlēku mež-
sarga Friča Diebeļa 
sieva Milda. Tas bijis 
brīžos, kad latvis-
ki klusajā Laidzes 
(vietējā izrunā – 
Laidžu) mazciemā dzimušajā meitenē dien-
vidnieciski karsts un krāsains, aktieriski spilgts 
un emocionāls pat ikdienā sācis  izpaus-
ties viņas straujais un smējīgais raksturs.   

7. lpp.

Nesen publicētajā finanšu pētniecības institūcijas “Pru-
dentia” un “NASDAQ Riga” kopīgi veidotajā Latvijas 
vērtīgāko uzņēmumu TOP-101 sarakstā iekļuvis tikai 
viens Ventspilī strādājošs uzņēmums. Visaugstāk no 
Ventspils uzņēmumiem novērtēts SIA “”Ventspils naf-
ta” termināls”, kas gada laikā pakāpies uz 32. pozīciju. 

Latvijas vērtīgāko 
uzņēmumu TOP-101 
tikai viens Ventspils 
uzņēmums

G 
ada laikā SIA 
“ ” V e n t s p i l s 
nafta” termi-
nāls” uzlabo-
jis savas pozī-

cijas par piecām vietām. 
Uzņēmuma vērtība šogad 
novērtēta 165,99 mlj. eiro 
vērtībā, kas, salīdzinājumā 
ar pagājušā gada rangu, ir 
par 27,1 mlj. eiro vairāk. 
Vērtības izmaiņas procentu 
izteiksmē ir 20%.

Pašlaik TOP-101 vairāk nav 
neviena cita Ventspils uzņē-
muma, lai gan vēl pirms 
dažiem gadiem tie bija 
pat vairāki. Tuvu simtnie-
ka robežai palika biedrībā 
“Baltijas Tranzīts – Transports 
un Loģistika” ietilpstošie 
uzņēmumi, piemēram, AS 
“Ventbunkers” un AS “Baltic 
Coal Terminal”. Kā norāda 
topa veidotāji, Latvijā desmit 
gadu laikā visstraujāk augu-
si informācijas tehnoloģiju 
uzņēmuma SIA “Mikrotīkls” 
vērtība. Uzņēmums palie-
linājis uzņēmuma vērtību 
par 550 mlj. eiro, bet tā 
līdzīpašnieks Aldis Riekstiņš 
ir kļuvis par Latvijā turīgā-
ko cilvēku. Šogad uzņēmu-
ma vērtība aplēsta 611,62 

mlj. eiro apmērā, ierindo-
jot SIA “Mikrotīkls” trešajā 
vietā. Pirms desmit gadiem 
uzņēmums sarakstā ieņē-
ma vēl tikai 51. vietu. Starp 
uzņēmumiem, kas pēdē-
jos desmit gados visstraujāk 
audzējuši vērtību, iekļauti arī 
“Rimi Latvija”, “Olainfarm”, 
“Maxima Latvija”, 
“Severstal Distribution”, 
“Circle K Latvia”, “Olympic 
Casino Latvia”, “Drogas”, 
“Grindeks”, “Joker Ltd” un 
“Neste Latvija”. Pētījuma 
autori norādīja, ka katra 
uzņēmuma veiksmes stāsts 
ir savādāks, bet kopīgo vieno 
tas, ka to vadība un īpašnie-
ki ir spējuši izmantot krīzes 
piedāvātās iespējas, un šāds 
straujš vērtības pieaugums 
norāda uz to, ka lēmumi ir 
bijuši ļoti pārdomāti.

Savukārt šobrīd par 
vērtīgāko uzņēmu-
mu jau 11.gadu pēc kār-
tas atzīta energokompānija 
“Latvenergo”, kuras vērtība 
ir 1,568 mljrd. eiro. Tas gan 
ir par 8% mazāk nekā pirms 
gada. Aiz Latvenergo seko 
VAS “Latvijas Valsts meži”, 
SIA “Mikrotīkls”, “Swedbank 
Latvija”, “Rimi Latvija”. 

Ne viens vien ventspilnieks būs dzirdējis ziņas no 
Siguldas un Rīgas, kur šoruden notikušas plašas 
saindēšanās ar vistas gaļu, kas saindēta ievesta no 
Polijas un realizēta Latvijā. Vissatraucošākās ziņas 
bija no Siguldas, kur ar salmonellu saindējās liels 
skaits bērnu un pieaugušo, kā arī no tirdzniecības 
centra “Stockmann” Rīgā, kur plaša saindēšanās 
notikusi pēc darbinieku ēdināšanas. Kļuvis zināms, 
ka inficētā gaļa lielākā vai mazākā apmērā realizē-
ta daudzviet Latvijā, tajā skaitā arī Ventspilī.

Inficētā vistas gaļa 
lielā daudzumā 
nonākusi arī Ventspilī 

V 
eicot plašu 
un padziļinā-
tu izmeklēša-
nu, lai uzie-
tu pavedie-

nus plašās saindēšanās 
Siguldā un Rīgā gadīju-
miem, Pārtikas un veteri-
nārais dienests (PVD) ana-
līzēs konstatējis salmonel-
las klātbūtni vistas gaļā, 
kas piegādāta no ļoti liela 
gaļas pārstrādes uzņēmu-
ma Polijā. Izmeklēšanā 
konstatēts, ka salmo-
nellas baktērijas konsta-
tēta SIA “Gaļsaimnieks” 
ņemtajos Polijas izcel-
smes putnu gaļas parau-
gos, kā arī SIA “EVBL” 
ņemtos Polijas izcel-
smes putnu gaļas parau-
gos. Ārpuskārtas pārbau-
de SIA “Gaļsaimnieks” 
notika pēc tam, kad tika 
konstatēts, ka tas piegā-
dā putnu gaļu SIA “Baltic 
Restaurants Latvia”, kas 
savukārt nodrošināja ēdi-
nāšanas pakalpojumus 
gan Siguldas pirmssko-
las izglītības iestādēm 
laikā, kad tur tika kon-
statēti saslimšanas gadī-

jumi ar salmonelozi, gan 
arī tirdzniecības centra 
“Stockmann” darbinie-
kiem. Savukārt otrs uzņē-
mums pārbaudīts pastip-
rināto pirmsskolas izglī-
tības iestāžu ēdināša-
nas uzņēmumu pārbau-
žu ietvaros, kas tika sāk-
tas pēc bērnu saslimša-
nas gadījumiem Siguldā. 
Pēdējais no uzņēmumiem 
joprojām noliedz saistību 
ar inficēto gaļu.

Kā jau secināts izmek-
lēšanā, gaļa caur vieniem 
starpniekiem nonākusi pie 
citiem, kas tālāk to realizē-
juši pa visu Latviju. Tikmēr 
ziņu aģentūras LETA rīcī-
bā esošā informācija lie-
cina, ka ir vairāki desmiti 
uzņēmumu, kuriem piegā-
dāta ar salmonellu inficētā 
gaļa no Polijas. Gan vairā-
kiem uzņēmumiem Rīgā, 
gan “Ādažu desu darbnī-
cai” Jūrmalā, Jelgavas tir-
gum un citiem uzņēmu-
miem dažādos apjomos 
– no 2288 kilogramiem 
līdz 151 kilogramiem.  

“T oreiz mek-
sikāņu seri-
ālus Latvijā 
n e r ā d ī j a , 
neko atrak-

tīvāku par romiem māte 
laukos nebija redzējusi,” 
Biruta neskumst, ka nav 
salīdzināta ar kādu ugunī-
gu Latīņamerikas kinova-
roni. Turklāt siltās zemes 
viņai nav pa prātam un 
gara īstos radiniekus – izne-
sībā, raksturā un apģērbā 
– Biruta dzīves pilnbriedā 
saskatījusi tepat pārnovadu 
kaimiņos, suitos. Tanī pat 
laikā nenoniecinot savas 
kursiskās saknes, kas savi-
jušās ar Zlēku, Rāpatu un 
Ugāles mežiem, kurus sar-
gājis viņas tēvs, bet baronu 
laikos – arī vectēvs. 

KATRU DIENU SVIN 
LATVIJU

Norunātajā stundā Biruta 
paspējusi atgriezties no vizī-
tes pie daktera un vārtus 
ciemiņam ver, jau pārģēr-
busies  krāšņā suitu tautas 
tērpā. Ārā rudens vēl nepa-
rasti silts, tāpēc smagais 
īstas vilnas plecu lakats, 
sleņģenes un sakta atstātas 
lādē. Augstu mastā bezvējā 
atpūšas sarkanbaltsarkanais 
karogs un koptajā zālienā 
neredz ne lapiņu, kaut citur 
rudens tās jau sabirdinājis 
klēpjiem. 

“Nezinu, vai Piltenē vie-
nīgajiem, bet karogs mums 
mastā ir katru dienu. Svinam 
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Steigā pagarinātas Lemberga, Vītoliņa, Blumberga un 
Ošenieka pilnvaras Ventspils Brīvostas pārvaldes valdē

M 
inētie kungi Brīvostas valdē ir jau diezgan ilgu 
laiku. Lembergs šajā amatā ir jau 25 gadus – 
kopš 1994. gada. Vītoliņš valdē darbojas kopš 
1996. gada – tātad jau 23 gadus. Blumbergs 
brīvostas pārvaldes valdē ir kopš 1999.gada, ar 

pārtraukumu laikā no 2006. līdz 2009. gadam, kad bija ievē-
lēts Saeimā. Savukārt Ošeniekam rit jau 13. gads Brīvostas 
pārvaldes valdē.

Pašlaik Ventspils Brīvostas pārvaldes nolikums nenosaka 
valdes locekļiem laika ierobežojumus amata ieņemšanai, taču 

Satiksmes ministrija gatavo izmaiņas – pilnvaru termiņa gries-
ti būs pieci gadi.

Ja Satiksmes ministrija drīzumā pieņems jauno likumu par 
pilvaru termiņa griestiem Brīvostās, pastāv iespēja, ka visi 
četri ventspilnieki varēs sēdēt Brīvostas krēslos līdz pat 2030.
gadam.

Domes lēmuma projektā nepieciešamība minēto kungu 
apstiprināšanai pamatota visnotaļ skaisti. Norādīts, ka “gal-
venā valdes iesaiste ir jaunu termināļu piesaistē, jaunu ražo-
jošo uzņēmumu piesaistē, kā arī ostas sabiedrības attīstības, 

Neraugoties uz to, ka Satiksmes ministrija šobrīd strādā pie jauna likumprojekta, kas no-
teiktu pilnvaru termiņa griestus Brīvostu valdēs, Ventspils domes ārkārtas sēdē steigā lemts 
pagarināt Aivara Lemberga, Jāņa Vītoliņa, Gunta Blumberga un Didža Ošenieka pilnvaras 
Ventspils Brīvostas pārvaldes valdē  līdz 2025. gada beigām. 
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informētības un piederības apziņas veicināšanā. Brīvostas val-
des darbības rezultātā ir izdevies darbībai Ventspilī piesaistīt 
jaunus termināļus, kuri šobrīd pār-
krauj turpat vai 40% no kopējā kravu 
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Viesojās jelgavnieki
Domē viesojās Jelgavas pilsētas domes 

izveidotās integrētu teritoriālo investīciju 
projektu vērtēšanas komisijas locekļi.

Piekauj sievu
Kāds vīrietis piekāvis savu bijušo sievu 

Valsts policijas Ventspils iecirkņa priekštel-
pā. Viņam piespriestas 240 piespiedu darba 
stundas. 

Centru jau ceļ
Sākusies laika atskaite. Divu gadu laikā 

Rūpniecības ielā 2 jābūt uzceltam Zinātnes 
un inovāciju centram.

Krusts būs
Sākušies Nikolaja evaņģēliski luteriskās 

baznīcas torņa atjaunošanas darbi. Līdz gada 
beigām baznīcai tiks atjaunots tornis un 
uzlikts jauns krusts. 

Jauna izstāde
“Jūras vārtos” atklāta mākslinieces Vijas 

Zariņas izstāde. 

Ieziemos strūklakas
Tuvojoties ziemai, 10 pilsētas strūklakas 

tiek gatavotas ieziemošanai.

Jubileja
Ventspils Starptautiskais Radioastronomijas 

centrs svin 25 gadu jubileju. Tai par godu 
tiek rīkotas Atvērto durvju dienas. 

Apgūst digitalizāciju
Sākušās apmācības, lai būvniecības pro-

cess turpmāk būtu dokumentēts elektronis-
kā formātā. 

Mājas nojauks
Domes sēdē pieņemts lēmums nojaukt 

trīs neapdzīvojamas ēkas Fabrikas ielā. 

Pianistes uzvar
Centra sākumskolas pianistes ieguvušas 

vairākas godalgotas vietas Rīgas 8. starptau-
tiskajā jauno pianistu konkursā. 

Izmaksās pabalstus
No 1. novembra pašvaldība sāks izmak-

sāt pabalstus politiski represētām personām. 

533 komandas
Konkursam “Ventspils IT izaicinājums 

2019” reģistrējušās 533 komandas ar 2132 
dalībniekiem. 

Māršals Ventspilī
6. decembrī ar vienīgo solokoncertu 

Latvijā koncertzālē “Latvija” viesosies britu 
ērģelnieks, komponists un diriģents Veins 
Māršals. 

Pazudusi avīze
“Latvijas pasts” pamanījies nozaudēt gan-

drīz visu “Ventas Balss” krievu izdevuma 
tirāžu. 

Muzejs eksperimentē
Līdz 4. decembrim Livonijas ordeņa pilī 

apskatāma izstāde “Eksperimenti un atdari-
nājumi arheoloģijā”.

VENTSPILĪ

REDAKCIJAS KOMENTĀRS

Kariņa “cūka un druva”
Tur tā valdība Rīgā nesaprot, ka viņi ir Latvijas valdība. 
Viņi uztver sevi kā Rīgas pašvaldību. Un visu laiku putro-
jas. (..) Ko Kariņš maisās? Ne viņa cūka, ne viņa druva. (..) 
Rīgas pilsētas domei, veicot teritoriālo plānošanu, ir jāizvē-
las, kurā vietā ir jābūt koncertzālei. Rīgas pilsētas dome to 
nav izdarījusi. Ko tas nozīmē? Ka Rīgas pilsētas dome neuz-
skata, ka Rīgā ir vajadzīga koncertzāle. Un pareizi uzska-
ta. Jo Rīgā nav vajadzīga koncertzāle. Latvijā ir četras kon-
certzāles, ar to pilnīgi pietiek. Un, ja ir vajadzīgs nosaukums 
“nacionālā koncertzāle”, tad laipni lūdzu – Ventspilī būtu 
Nacionālā koncertzāle “Latvija”. Rīdzinieki taču var izbrau-
kāt. Ja Rīgas pilsētas dome neuzskata, ka Rīgai vajadzīga 
koncertzāle. Un ko šai procesā maisās Kariņš? Ja viņu ievēlēs 
par Rīgas domes priekšsēdētāju Burova vietā, (..) tad viņa 
kompetencē būs izvēlēties, kurā vietā būvēt koncertzāli].

(No Aivara Lemberga preses konferences 16. oktobrī)
• • •

P 
ar akustiskās koncertzāles būvniecību Latvijā runā jau 
desmit gadus. Dažādu iemeslu un pseidoiemeslu dēļ 
mūziķiem tik vajadzīgais projekts joprojām ir tikai sāku-
ma stadijā, kas, nenoliedzami, traucē visai mūziķu sai-
mei un, līdz ar to, kā gan savādāk, arī skatītājiem – dau-

dzi izcili koncerti, izcili mākslinieki un izcilas muzikālas izrādes 
ir gājušas secen. Taču mūsu pilsētas mēra, teiksim diplomātis-
ki, visai kontraversiālais viedoklis atkal saviļņojis mūziķu saimi. 
Protams, protams, mūsu pilsētas koncertzāles akustika, uzbūve 
un iespējas jau izraisījušas daudzus labus vārdus... Un tomēr – 
gan Ventspils, gan Cēsu, gan Liepājas un Rēzeknes koncertzāles 
noteikti neatbilst tam standartam, par kuru runājam Rīgas akus-
tiskās koncertzāles sakarā. Taču pat tas vēl nebūtu galvenais...

Savā uzrunā, komentējot Rīgas akustiskās koncertzāles projek-
tu, Lemberga kungs visnotaļ ironiski un, kā ierasts, vienkāršrunā 
raksturo Kariņa valdības un paša Kariņa darbu. Šoreiz akustiskās 
koncertzāles sakarā. Un – arī, kā jau ierasts – jauc vairākas dažādas 
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lietas. Pirmā – akustiskā koncertzāle Rīgā ir principiāli citāda nekā 
visas četras reģionos esošās. Un to pateiks katrs mūziķis. Otrā – ne 
jau nosaukums “Nacionālā koncertzāle” šajā projektā ir galvenais. 
Galvenais ir konkrētais saturs, kvalitātes un būvniecības specifika 
šādai koncertzālei. Tāpēc goda nosaukuma “Nacionālā koncertzā-
le” piešķiršana nudien nav svarīgākais.

Trešā – Latvijā nav tikai Rīga un Ventspils. Ir arī daudzas citas pil-
sētas un novadi. Un diezin vai Alūksnē, Daugavpilī vai Salacgrīvā 
mūzikas mīļotājiem būs vienalga, vai doties koncertceļojumā uz 
Rīgu vai Ventspili. Un visbeidzot – ja Latvija vēlas ielauzties augstas 
kvalitātes (gan satura, gan akustisko iespēju ziņā) “mūzikas tirgū”, 
piesaistot arī skatītājus no ārvalstīm jeb t.s. mūzikas tūristus, tad 
diezin vai tas izdosies, ja šādas koncertzāles nebūs tieši galvaspil-
sētā, kas līdztekus noteiktam augstas klases izpildītāju koncertam 
piedāvā arī citas iespējas, kuru diemžēl Ventspilī nemaz nav.

Minētais Lemberga kunga citāts apliecina vēl kādu jau ierastu 
niansi mūsu pilsētas atstādinātā mēra komunikācijā. Proti, visai 
brīvu improvizāciju ar faktiem, liekot tos “vienā čupā”, bet pēcāk 
izdarot secinājumus no šīs “brīvās improvizācijas”. Šajā gadījumā 
ir noticis tieši tas. Protams, vietas “iedalīšana” koncertzālei ir Rīgas 
domes uzdevums, taču šajā gadījumā nav tā, ka koncertzāle nav 
Kariņa “cūka un druva”. Nacionālas nozīmes objekti ir bijuši un būs 
arī Latvijas valdības pārziņā. Lai minam kaut vai Nacionālo biblio-
tēku – Gunāra Birkerta projektēto Gaismas pili –, visus valsts profe-
sionālos teātrus, muzejus un citus lielos objektus. Turklāt tieši vie-
tas izvēle koncertzālei ir bijis galvenais klupšanas akmens komu-
nikācijā starp Kultūras ministriju un Rīgas pašvaldību. Nevis tas, ka 
Rīgas pilsēta uzskata pašu koncertzāli par nevajadzīgu.

Un šādā – dažādu faktu samešanas vienā čupā – kontekstā mūsu 
pilsētas vadoņa rezonēšana par Kariņu, valdību, Rīgas domi un 
akustisko koncertzāli jau kļūst gana komiska, kur galvenais runas 
uzdevums ir kritizēt pašas kritizēšanas pēc. Tā teikt, kaut ko sliktu 
jau pateikt vajag pat tad, ja īsti nav, ko teikt. 

Patiesi jūsu, “Ventspilnieks.lv”

apjoma, kā arī ostā ir mainījuši kopējo kravu 
struktūru, piesaistījuši jaunus kravu veidus, 
tādējādi dažādojot  ostas darbību. Brīvostas 
valdes aktivitāšu rezultātā ir izdevies Ventspilij 
piesaistīt jaunas prāmju līnijas, kā rezultātā 
Brīvosta ir kļuvusi par Latvijas lielāko centru 
kravu pārvadājumiem ar prāmjiem. Brīvostas 

valdes kopējo aktivitāšu rezultātā ir piesaistī-
tas 20 jaunas rūpnīcas, uzbūvētas un iznomā-
tas 9 ražošanas ēkas, bet vēl 3 ir celtniecības 
stadijā”. 

Tanī pašā laikā Brīvostas pārvaldes valde 
cītīgi apkaro sev netīkamos uzņēmumus. Kā 
piemēru var minēt bezprecedenta civilprasī-
bu, kuras ietvaros VBP prasa atzīt tās īpašum-
tiesības uz vairāk kā sešus miljonus vērtiem 
AS “Kālija parks” nekustamajiem īpašumiem.  
Prasību VBP pamato ar ilgstošu uzņēmuma 
pārkrauto kravu kritumu. AS “Kālija parks” 
visus pārmetumus noraida, un VBP prasību 
sauc par nepamatotu un juridiski absurdu. 
Jāatzīmē, ka “Kālija parks” ir vienīgais uzņē-
mums, kuru par, brīvostasprāt, nepietieka-
mu kravu apgrozījumu nolemts ekspropriēt. 
VBP nelikās ne zinis par gadiem dīkstāvē stā-
vošo “Baltic Juice Terminal” un neiebilda arī 
“Ventspils Grain Terminal” pieticīgajiem pār-
kraušanas apjomiem. Savukārt “Kālija parku”, 
kurš tikai 2018.gadā vien nekustamā īpašu-
ma nodoklī samksājis 132 364,39 eiro, iedzī-
votāju ienākuma nodoklī – 21 691,33 eiro un 
kuram nav nekādu parādu pret VBP, nolemts 
iznīcināt. 

VBP neafišē arī  savulaik ilgstošo dīkstāvi 
Kustes dambī 30A esošajā teritorijā – ražo-
šanas telpās vairāk nekā 7000 m2 platībā un 
plašajā pieguļošajā teitorijā. Savulaik brīvosta 
šo ražotni izbūvēja SIA “Dendrolight Latvija” 

vajadzībām, Ventspils dome ieguldīja līdzek-
ļus publiskās infrastruktūras izveidošanā, taču 
2014.gadā uzņēmums sāka maksātnespējas 
procesu un 2016.gada vasarā tika likvidēts. 
Pēc vairāk kā gadu ilgiem centieniem atrast 
jaunus nomniekus, ražošanas telpās sāka 
strādāt kokapstrādes produktu ražotājs SIA 
“Latvian Port”. Mazāk kā pēc gada uzņēmuma 
darbību nodokļu parādu dēļ apturēja. Saskaņā 
ar Firmas.lv informāciju, šā gada septembrī 
uzņēmumam pasludināta maksātnespēja. SIA 
“Latvian Port” darbinieki sūdzējās, ka jau drīz 
pēc darbības uzsākšanas viņiem neizmaksā-
tas algas par diviem mēnešiem. Taču Brīvostas 
pārvalde paziņoja: “Diemžēl iejaukties pašā 
uzņēmējdarbībā, toskait uzņēmuma attiecībās 
ar darbiniekiem, Ventspils brīvostas pārvaldei 
nav nekādu tiesību.”

Domes lēmumā, ar kuru pagarinātas Aivara 
Lemberga, Jāņa Vītoliņa, Gunta Blumberga un 
Didža Ošenieka pilnvaras VBP valdē, teikts, 
ka pilnvaru termiņu nepieciešams pagarināt, 
“lai īstenotu Ventspils pilsētas attīstības stra-
tēģijā līdz 20130.gadam iekļautos mērķus un 
nodrošinātu pašvaldības ilgtspējīgu un stabi-
lu attīstību, tādējādi veicinot Ventspils pilsē-
tas pašvaldības iedzīvotāju dzīves kvalitātes 
uzlabošanos.”

Darbs Ventspils brīvostā strādājošajos uzņē-
mumos daudziem ventpilniekiem tiešām ir 
ļoti nozīmīgs, taču ievērojamu labumu no 

Steigā pagarinātas Lemberga, Vītoliņa, Blumberga un 
Ošenieka pilnvaras Ventspils Brīvostas pārvaldes valdē

Oktobra beigas nozīmē tradīcijas, kas aizsākta pagājušajā gadsimtā, turpināšanu. Tā ir pulksteņa pagriešana uz ziemas laiku. 
Proti, naktī no sestdienas uz svētdienu jeb no 26. uz 27.oktobri – notiks pāreja uz ziemas laiku, kas nozīmē to, ka pulk-
steņu rādītāji būs jāpagriež par stundu atpakaļ, informē Ekonomikas ministrija. Tātad, varēsim gulēt par stundu ilgāk!

atrašanās VBP valdē gūst arī pats “domes 
četrinieks”. Lai arī darbs VBP valdē ir teju 
reizi mēnesī, atalgojums par to ir ievērojams. 
Piemēram, A.Lembergs Ventspils brīvostas 
pārvaldē pērn nopelnījis 44 301 eiro, uz pusi 
vairāk kā Ventspils pilsētas domē, kur viņa 
atalgojums bijis  20 067 eiro. J.Vītoliņš VBP 
pērn saņēmis 47 497 eiro, G.Blumbergs – 46 
042,01 eiro, bet D.Ošenieks –  47 128,53 eiro. 

Tikmēr Satiksmes ministrija portālam BNN 
pauž, ka tās kompetencē nav instrumentu, 
kas varētu ietekmēt Ventspils pilsētas domes 
lēmumu.

Ministrijā atzīmē, ka Ventspils Brīvostas 
valdē ir četri attiecīgās pašvaldības pārstāv-
ji, kurus amatā ieceļ un no amata atbrīvo 
ar domes lēmumu, un četri — ekonomikas 
ministra, finanšu ministra, satiksmes ministra 
un vides aizsardzības un reģionālās attīstības 
ministra izvirzīti pārstāvji, kurus amatā ieceļ 
un no amata atbrīvo Ministru kabinets.

Uz jautājumu, kad būs gatavs likumprojekts, 
kas noteiks pilvaru termiņa giestus, ministri-
jā norāda, ka pašlaik Valsts sekretāru sanāk-
smē ir izsludināti grozījumi Ministru kabine-
ta noteikumos “Ventspils brīvostas pārvaldes 
nolikums”, kuros ir paredzēts, ka Ventspils 
ostas valdes locekļi tiek iecelti amatā uz pie-
ciem gadiem, kā arī noteikts, ka pēc pilnvaru 
termiņa beigām ir pieļaujama atkārtota iecel-
šana. 

No svētdienas varēsim gulēt par stundu ilgāk!

Daudzi atceras, ka pagājušajā gadā noti-
ka aktīva diskusija un lemšana par to, ka šī 
pulksteņu grozīšana pavasarī un rudenī tiks 
izbeigta. Lai gan konceptuāli tika nolemts to 
pārtraukt, tomēr beigu beigās tika nolemts 
ieviest pagaidu pārejas laiku un turpināt ieras-

to kārtību vēl pāris gadus, jo tik ātri to pār-
traukt nav iespējams. Tā kā Eiropas Savienības 
dalībvalstīs turpinās diskusijas par jauniem 
nosacījumiem attiecībā uz laika maiņu divas 
reizes gadā, šobrīd joprojām vēl ir spēkā 
iepriekš apstiprinātā kārtība, kas nozīmē, ka 

27. oktobrī Latvijā un daudzviet citur pasaulē 
notiks pāreja atpakaļ no vasaras laika.

Pāreja uz vasaras laiku atkal notiks pavasarī 
– nākamā gada 29. martā.

Vasaras laiks Latvijā pirmo reizi tika ieviests 
jau tālajā 1981. gadā. 
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VENTSPILS NOVADĀ

Aicina pieteikties
Ventspils novada 
pašvaldība aicina 
pieteikties 2020. 
gada rūpnieciskās 
zvejas tiesību nomai – nepieciešama-
jam zvejas rīku skaitam zvejošanai iek-
šējos ūdeņos un Baltijas jūras piekrastes 
ūdeņos Ventspils novada administratī-
vajā teritorijā.

Nodarbības Ugālē
Stāstniece Līga Reitere projekta “Latvijas 
skolas soma” ietvaros viesojās Ugāles 
vidusskolā, vadot nodarbības par dialek-
tiem un apvidvārdiem. 

Izsola nomas tiesības
Tiek izsolītas nomas tiesības īpašumos 
“Lauciņi” Ancē un “Silgali” Blāzmā.

Labie darbi
Piltenes vidusskolā labo darbu nedēļā 
paveikti dažādi labi darbi. 

Vingrinājās dziedāšanā
Puzes, Ugāles un Piltenes skolu kori 
divas dienas Ugāles vidusskolā apguva 
Dziesmu svētku repertuāru. 

Iesvētības notikušas
Ugāles vidusskolā notikušas desmitās 
klases iesvētības. 

Manēža būs!
Atklāšanai tuvojas Ugāles jaunā spor-
ta manēža. Ugāles bērniem būs iespē-
ja nodarboties ar tādām disciplī-
nām kā lodes grūšana, tāllēkšana un 
kārtslēkšana. 

Jauns līgums
Ventspils novada pašvaldība un SIA 
“Ventspils labiekārtošanas kombināts” 
2. oktobrī noslēdzis sadarbības līgumu, 
tādēļ turpmākos piecus gadus Ventspils 
novadā atkritumu apsaimniekošanas 
pakalpojumus sniegs pašvaldības SIA 
“Ventspils labiekārtošanas kombināts”.

Izstāde Jūrkalnē
26. oktobrī Jūrkalnes bibliotēkā tiks 
atklāta izstāde “Latviešu trimdas paau-
dzes Zviedrijā”. Varēs apskatīt Friča 
Forstmaņa fotogrāfijas. 

Motokross noticis
19. oktobrī Jūrkalnē notika Ventspils 
novada atklātais čempionāts motokrosā. 

Nomainīts mācītājs

Usmas baznīcas mācītājs Ainārs 
Kostanda noturējis savu pēdējo dievkal-
pojumu šajā baznīcā. Turpmāk Usmas 
baznīcā būs cits mācītājs. 

Makšķerē no krasta
Jūrkalnē noticis festivāls makšķerēša-
nā no jūras krasta un devītais Latvijas 
čempionāts jūras makšķerēšanā tau-
tas klasē. 

Glābj kokus
Popes pamatskolas skolēni aicina līdzcil-
vēkus vākt makulatūru, tādējādi glābjot 
kokus no nociršanas. 

Ciemojās Preiļos
Novada kultūras darbinieces ciemojās 
Preiļos, lai gūtu pieredzi, kā šajā nova-
dā organizē kultūras pasākumus, kā arī 
apskatītu kultūrvēsturiskus objektus.

Ventspils gadījumā šāda gaļa piegādāta SIA 
“Serenum” kopumā 219 kilogramu apmērā. 
Mazākos apjomos šī gaļa piegādāta ēdinā-
šanas uzņēmumiem ar vairākām ēstuvēm, 
un šo ēstuvju vidū ir arī “Diāna” ēdināša-
nas tīkls. Turklāt šie vairāki desmiti uzņēmu-
mu tālāk ar šo gaļu ir apgādājuši lielu skaitu 

Inficētā vistas gaļa lielā daudzumā nonākusi arī Ventspilī 

Iespējams, ka ventspilnieki nebūs pievērsuši uzmanību, taču Olimpiskā cen-
tra (OC) “Ventspils” saimnieciskā darbība ik gadu nes ievērojamus finan-
siālus zaudējumus. Turklāt zaudējumi konsekventi turpina pieaugt, tuvo-
joties jau vienam miljonam eiro gadā. Kā redzams no OC “Ventspils” gada 
pārskatiem, tad 2017. gadā tie bijuši ne mazāk, ne vairāk kā 826 515 eiro. 
Savukārt 2018. gadā – 576 086 eiro. It kā mazāk, tomēr, ja pieskaita 400 
tūkstošus vērto “perspektīvo sportistu atbalstīšanas programmu”, kas, sākot 
ar 2018. gadu, nonākusi mākslīgi izveidotās Ventspils Olimpiskās vienības 
bilancē, tad uzskatāmi redzams – lūk, miljons eiro ikgadējie zaudējumi.

Kā “attīstības aģentūra” gremdē 
Olimpisko centru “Ventspils”!

izglītības iestāžu visā Latvijā. Lielākā no paš-
valdībām, kura saņēmusi šādu gaļu, ir Rīga, 
tai seko Ventspils, Liepāja, Ogre, Jelgava un 
Pierīga. Labā ziņa visā ir fakts, ka līdz šim nav 
saņemta informācija, ka Ventspilī šīs gaļas 
dēļ kādam būtu radušās veselības problē-
mas. Pagaidām nav plašākas informācijas 
par šīs gaļas apriti Ventspils ēdināšanas tīklā, 
izglītības iestādēs un tirdzniecības vietās. 

V 
ai par to būtu jāuztraucas, ja spor-
ta dzīve pilsētā un OC “Ventspils” 
tik un tā notiek? Galu galā 2018. 
gadā notikušas 175 sacensības, 
no kurām 45 bijušas ar starp-

tautisku vērienu. Tā būtu pozitīvā ziņa. Taču 
kādam par to visu ir jāmaksā. Vai arī – kāds 
būs spiests maksāt, ja šāda sportošana pār-
sniedz OC “Ventspils” maksātspēju. Citiem 
vārdiem, grāmatvedības bilances zaudēju-
mi katru gadu turpina pieaugt, bet izmak-
sas būs jāsedz pilsētniekiem. Uzmanību 
piesaista fakts, ka OC “Ventspils” nesegtie 
zaudējumi līdz 2018. gadam jau uzkrāju-
šies vairāk nekā četru miljonu eiro apmē-
rā. Ja pieskaita klāt arī 2018. gada miljonu, 
ja nāksies pieskaitīt 2019. gada zaudējumus 
par līdzīgu summu, tad acīmredzami situāci-
ja vairs, diplomātiski izsakoties, galīgi neiz-
skatās laba. Pat tad, ja situāciju ar rožainām 
brillēm vērtē OC “Ventspils” valde.

Mēs, Ventspils pilsētas domes mazāku-
ma deputāti – gan es, gan Dace Korna, 
Aivis Landmanis un Ivars Landmanis – jau 
vairākkārt esam centušies rast cēloņus OC 
“Ventspils” maksātspējas problēmai. Esam 
uzdevuši daudzus svarīgus jautājumus, bez 
kuriem nav iespējama sporta jomas attīstība. 
Piemēram, vai Ventspils pilsētas dome spēs 
nosegt arvien pieaugošos sporta jomas izde-
vumus, jaunu sporta celtņu būvēšanu, tur-
klāt vēlāk nodrošinot to ekonomiski pama-
totu uzturēšanu? Kas notiks tad, ja Domei 
līdzekļi aptrūksies? Galu galā tuvojas kārtējā 
ekonomiskā krīze, Ventspils brīvostas un citu 
Latvijas ostu biznesa perspektīva ir daudz 
drūmāka nekā iepriekšējos gadu desmitos.

Diemžēl katrs mēģinājums gūt skaidro-
jumu vienmēr saskāries ar Ventspils pilsē-
tas pašvaldības vadības un OC “Ventspils” 
augstprātīgu atteikšanos skaidrot pašvaldī-
bas bagātīgi finansētās kapitālsabiedrības 
darbības patieso būtību un nākotnes izre-
dzes. Mūsu aicinājums par sporta jomu atbil-
dīgajai Izglītības un zinātnes ministrijas izvēr-
tēt radušās problēmas, ir izpelnījies kārtējo 
Ventspils pilsētas domes vadības rupjību un 
melīgi sagrozītu faktu izplatīšanu par mūsu 
mēģinājumiem saprast un sakārtot sporta 
nozares perspektīvas Ventspilī.

Vēl salīdzinoši nesen – šī gada 25. septem-
brī – OC “Ventspils”, pilsētas domes iespai-
dots, mums – mazākuma deputātiem – aiz-
rādīja, ka informāciju par savu darbību un 
finanšu stāvokli mums neizpaudīs, un, atsau-
coties uz komercnoslēpumu, deklarēja, ka 
OC “Ventspils” ir privāta kapitālsabiedrība. 
Tas varētu šķist dīvaini, īpaši tad, ja Ventspils 
pilsētas pašvaldība ir 52,68 procenti kapitā-
la daļu turētāja OC “Ventspils”, turklāt paš-
valdība no ventspilnieku maciņiem 2018. 
gadā Olimpiskā centra kontā ir ieskaitījusi  

1 662 238 eiro! Vairāk nekā pusot-
ru miljonu eiro! Te jāņem vērā, ka 
arī otrs lielākais OC “Ventspils” kapi-
tāldaļu turētājs (47,32 procenti) nav 
vis kāds privāts investors vai vien-
kārši privātpersona, bet gan Latvijas 
Olimpiskā komiteja, kura lauvas 
tiesu no saviem ienākumiem saņem 
no Latvijas valsts, tātad, publiskus 
līdzekļus. Vai, izsakoties vienkāršāk, 
nodokļu maksātāju naudu. Tāpēc 
nevarētu būt ne mazāko šaubu, ka 
informācija, kuru no OC “Ventspils” 
valdes pieprasa mazākuma deputā-
ti, vistiešākā veidā skar pašvaldības 
un visu ventspilnieku intereses.

Diemžēl pagaidām OC “Ventspils” 
pašvaldības intereses, ja tās pār-
stāv mazākuma deputāti, nesaska-
ta. Tāpēc esam apņēmušies nenolikt šo jau-
tājumu malā, bet turpināt skaidrot valsts un, 
ja vajadzēs, arī tiesu instancēs. Iespējams, 
ka tad OC “Ventspils” valdes priekšsēdē-
tāja amatā pārapstiprinātajam Jurģim 
Liepājniekam nāksies ievērot labu pārvaldī-
bu un sniegt mazākuma deputātiem atbildes 
uz jautājumiem, kas skar ne tikai pašvaldības 
intereses, bet arī viņa vadītās kapitālsabied-
rības darbību, īpaši tad, ja viņa vadītā kapi-
tālsabiedrība strādā ar ievērojamiem zaudē-
jumiem, kuru segšana ir atkarīga no pašval-
dības un valsts atbalsta.

Diemžēl Ventspils pilsētas domes 2019. 
gada 18. oktobra sēdē, kad Liepājnieka 
kungs ar domes vairākuma atbalstu tika 
apstiprināts OC “Ventspils” valdes priekšsē-
dētāja amatā, viņš nespēja sniegt mazākuma 
deputātiem atbildi par to, kā gatavojas izvest 
Olimpisko centru no darbošanās milzu zaudē-
jumu režīmā. Savukārt vairākuma deputātus 
šāds jautājums vispār neinteresēja.

Vēl vairāk, runājot par turpmāko ārējā 
finansējuma piesaistīšanu, par ieņēmu-
mu un izdevumu tālāku optimizāciju, Jurģis 
Liepājnieks neatstāja iespaidu, ka ir vadī-
tājs, kurš saredz un tic, ka OC “Ventspils” 
darbība turpmāk kļūs rentabla, ļaujot pakā-
peniski segt iepriekšējo gadu zaudējumus. 
Bet tieši to jau vairāku gadu garumā sola 
šīs sporta kapitālsabiedrības valde, nemazi-
not savu “optimismu” arī tad, ja nākas atzīt 
– sporta objektu apmeklētāju skaits ne tikai 
neaug, bet pat samazinās. Jurģis Liepājnieks 
centās teikt, ka situāciju varētu glābt inves-
tīcijas objektu modernizācijai, izdevumu 
optimizācija, kā arī mērķtiecīgas mārketin-
ga aktivitātes.

Tieši šajā kontekstā uzdevu Liepājnieka 
kungam jautājumu: kas viņam liedz mazā-
kuma deputātiem atklāt Olimpiskā cen-
tra “Ventspils” finansējuma apjomu Aivara 
Lemberga vadītajai Ventspils Attīstības aģen-

tūrai (VAA)? Kāds ir šīs aģentūras pienesums 
Olimpiskā centra mārketinga pasākumos? 
Kura VAA persona konkrēti sniedz mārketin-
ga padomus OC “Ventspils” vajadzībām? Vai 
Aivars Lembergs? Vai Jānis Vītoliņš? Vai Guntis 
Blumbergs? Vai Uldis Boitmanis? Vai Imants 
Sarmulis? Tas ir, personas, kas ir VAA valdes 
locekļi. Kādus mārketinga padomus konkrēti 
šie cilvēki viņam ir snieguši, ja OC “Ventspils” 
ik gadus šai biedrībai iemaksā 45 000 eiro? 
Šo summu mēs, mazākuma deputāti, galu 
galu atradām Olimpiskā centra “Ventspils” 
gada pārskata saimniecisko darbības izmak-
su sadaļā.

Diemžēl un zīmīgi, ka VAA mārketinga 
pakalpojuma saņēmējs Jurģis Liepājnieks uz 
nevienu no šiem vienkāršajiem jautājumiem 
nespēja vai nevēlējās atbildēt. Tāpēc šeit ir 
jāpaskaidro, ka šādā “attīstības aģentūrā” 
Ventspils pilsētas domes priekšsēdētājs, paš-
valdības Mārketinga padomes vadītājs Aivars 
Lembergs ik gadu pamanās saņemt pub-
liskas izcelsmes naudu turpat 100 000 eiro 
apmērā. Kā valsts amatpersonai viņam šādi 
mārketinga pakalpojumi Olimpiskajam cen-
tram “Ventspils” būtu jāsniedz par velti. Tā kā 
tas nenotiek, Lembergs atrodas klasiskā pret-
tiesiskā interešu konflikta situācijā. Turklāt 
zīmīgi, ka šie t.s. “mārketinga pakalpoju-
mi” nav spējuši OC “Ventspils” darbību izvest 
no zaudējumu joslas, bet sporta pasākumu 
apmeklētāju loks nepieaug. Un tomēr Jurģis 
Liepājnieks tieši šos izdevumus par Aivara 
Lemberga vadītās VAA pakalpojumiem nav 
iekļāvis Olimpiskā centra “Ventspils” izde-
vumu optimizācijas sarakstā. Tādejādi VAA ir 
slogs, kas gremdē, nevis samazina Olimpiskā 
centra “Ventspils” zaudējumus. Ironiski, ka 
šādi “mārketinga izdevumi” tiek pārskaitīti 
aģentūrai, kuras nosaukumā ir vārds “attīstī-
ba”, vai ne? 

Ģirts Valdis Kristovskis,
Ventspils pilsētas domes deputāts
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Pirmie vārdi Latvijas Bankas 
prezidenta amatam
Starp Latvijas Bankas prezidenta amata 
kandidātiem izskanējuši divi vārdi – 
“Swedbank Latvija” vadītājs Reinis 
Rubenis un Fiskālās disciplīnas padomes 
locekle, bijusī Eiropas Komisijas pārstāv-
niecības Latvijā vadītāja Inna Šteinbuka. 
Pašreizējam Latvijas Bankas vadītājam 
Ilmāram Rimšēvičam pilnvaru termiņš 
amatā beidzas šogad decembrī. 

“Latvenergo” lietā 
pirmajiem notiesātajiem 
jāiet cietumā
Stājies spēkā tiesas spriedums, ar kuru 
vienā no “Latvenergo” kukuļņemšanas 
lietām bijušajam uzņēmuma viceprezi-
dentam Aigaram Meļķo, bijušajam ražo-
šanas direktoram Gunāram Cvetkovam 
un uzņēmuma “Energy Consulting” vadī-
tājam Andrejam Livanovičam piespriesti 
reāli cietumsodi. 

Vairs nebūs nepilsoņu bērni
Saeima galīgajā lasījumā pieņēma bijušā 
Valsts prezidenta Raimonda Vējoņa vir-
zītu likumprojektu par nepilsoņu statusa 
piešķiršanas izbeigšanu jaundzimušiem 
bērniem no 2020. gada 1. janvāra. 

Policijas šefam draud 
ar atlaišanu
Iekšlietu ministrs Sandis Ģirģens Valsts 
policijas priekšnieka Inta Ķuža atbildī-
bu solās vērtēt un viņam pastāv drauds 
tikt atlaistam no amata pēc tam, kad 
par kukuļņemšanu aizturēja augstākā 
ranga amatpersonu Latgales pārvaldē. 
I.Ķuža liktenis izšķirsies, kad apsūdzēta-
jam izvirzīs oficiālas apsūdzības.

Skolotāji sola pagaidīt 
valdības garantijas
Latvijas Izglītības un zinātnes darbinie-
ku arodbiedrība līdz martam pagarina 
garantiju iesniegšanas termiņu par peda-
gogu atalgojuma paaugstināšanu, pretē-
jā gadījumā īstenos protesta akcijas. 

Idejas budžetam virzīs 
tikai kopīgi
Panākta vienošanās, ka valdību veido-
jošo partiju Saeimas frakcijas atseviš-
ķi priekšlikumus nākamā gada budže-
tam nevirzīs, bet tikai koalīcija kopīgi. 
Pagaidām partijas gan nav vienojušās 
par kādu kopīgu priekšlikumu nākamā 
gada budžetam.

Tiesnešiem nebūs 
administratīvās imunitātes
Tieslietu padome konceptuāli atbalstījusi 
ierosmi atcelt tiesnešu imunitāti admi-
nistratīvo pārkāpumu lietās. Tas nozīmē, 
ka tiesnesis par pārkāpumu ir saucams 
pie administratīvās atbildības tāpat kā 
ikviens cits sabiedrības loceklis.

Skābpiena produkti, to klāstā arī kefīrs un biezpiens, satur mikroorganismus, 
kas stimulē cilvēka imūnsistēmu un aukstajā laikā var pasargāt no saaukstē-
šanās. Turklāt kā kefīrs, tā biezpiens ir ideāli piemēroti dažādām diētām. 

Savulaik viens no pazīstamākajiem un ietekmīgākajiem Ventspils un 
arī visas Latvijas uzņēmējiem Mamerts Vaivads pirms nedēļas piedzīvo-
jis asa sižeta filmas cienīgu sižetu uz savas ādas. Viņam uzbrukts savās 
mājās, uzņēmējs sasiets un savainots, kā arī pamatīgi aplaupīts. Policija 
sākusi kriminālprocesu, taču atsakās paust jebkādu informāciju.

Mājās sasiets un aplaupīts bijušais “Ventspils nafta” vadītājs Vaivads

V 
alsts policijas Zemgales reģionā-
lajā pārvaldē atklāja, ka laupīša-
na notikusi 15. oktobra vakarā. 
Bijis jau tumšs otrdienas vakars,  
policijā ziņojums saņemts ap 

plkst.20.30. Tiesa, laikraksts “Latvijas Avīze” 
ziņoja, ka laupīšana notikusi iepriekšējā svēt-
dienā gaišā dienas laikā. Pēc policijas ziņotā, 

laupīšana notikusi M.Vaivada privātīpašumā 
Kandavas novadā. Īpašumā notikusi laupī-
šana, kas izdarīta lielā apmērā un organizē-
tā grupā. Pēc policijas paustā, aiznests lau-
pījums lielā vērtībā. Netiek gan atklāts, kas 
M.Vaivadam nozagts, taču laikraksta “Latvijas 
Avīze” rīcībā nonākusī informācija liecināja, 
ka no uzņēmēja seifa paņemti vairāki desmi-
ti tūkstoši eiro un ASV dolāri.

Laupīšanas laikā uzbrucēji iekļuvuši 
M.Vaivada mājā, bijuši tērpti maskās. Mājas 
saimnieks un viņa dzīvesbiedre sasieti, vīrie-
tim arī nodarīti miesas bojājumi. Pret cietu-
šo šaujamierocis gan nav pielietots. Tad, kad 

ieradušies policijas darbinieki, viņš no hospi-
talizācijas atteicies. 

Konstatējot laupīšanas faktu, tika novirzīti 

eksperti un kinologi, tāpat veikta iedzīvotā-
ju aptauja. Policija uzsver, ka patlaban notiek 
aktīvs izmeklēšanas darbs, taču neviena per-
sona nav aizturēta. Aizbildinoties ar izmeklē-
šanas interesēm, plašāka informācija netiek 
sniegta.

M.Vaivada vārds ventspilniekiem ir labi 
zināms. Uzņēmējs, kuram šogad apritēja 75 
gadi, savulaik bija viena no ietekmīgāka-
jām personām Ventspils pilsētā un arī starp 
spices uzņēmējiem visā Latvijā, jo bija AS 
“Ventspils nafta” padomes priekšsēdētājs un 
AS “Latvijas naftas tranzīts” prezidents. 

Pēdējos gadus dzīvojis klusi, bet 2017. 
gadā viņš apbalvots nominācijā “Kandavas 
novada Goda pilsonis” ar zelta nozīmīti par 
ieguldījumu Kandavas Lauksaimniecības teh-
nikuma un Kandavas un pagasta attīstībā, kā 
arī nesavtīgu finansiālo atbalstu kultūras un 
sporta pasākumu organizēšanai novadā. 

FOTO
: kandava.lv

Veselībai un ilgam mūžam

P 
ats titulētākais no visiem skābpie-
na produktiem ir kefīrs, un ne velti. 
Tā kā kefīrs ir ļoti bagāts ar vitamī-
niem, minerālvielām, taukiem un 
viegli asimilējamiem olbaltumiem, 

tas labvēlīgi ietekmē sirds-asinsvadu, nervu 
un elpošanas sistēmu darbību. Dietologi iesa-
ka dzert kefīru spēku atjaunošanai anēmijas 
gadījumā, kā arī, ja piemetusies kāda kuņ-
ģa-zarnu trakta slimība. Kefīra diēta ieteica-
ma arī visiem tiem, kuriem mēdz būt musku-
ļu krampji. Japāņu zinātnieki pat noskaidro-
juši, ka kefīrs ir ne vien teicams līdzeklis gri-
pas profilaksei, bet palīdz arī onkoloģiskas 
saslimšanas gadījumā. Tomēr ja reizi pa reizei 
iedzersiet glāzi kefīra, īpaša labuma nebūs – 
tā dziednieciskais efekts pilnībā izpaužas vien 
tad, ja to lieto regulāri un ne mazāk kā divas 
glāzes dienā.

VENTSPILNIEKS.LV PIEDĀVĀ DAŽAS 
PĀRBAUDĪTAS TAUTAS RECEPTES
Pret hipertoniju: glāzē kefīra iemaisa tējka-
roti malta kanēļa. Dzer pa 1/3 glāzes 3 reizes 
dienā. Ārstēšanās kurss – 10 dienas.
Pret aizcietējumu: svaigām dillēm un pēter-
sīļiem (pa 50 g no katra) uzkaisa nedaudz 
sāls un uz pusstundu aplej ar aukstu vārītu 
ūdeni. Pēc tam zaļumus nomazgā, applaucē 
ar verdošu ūdeni, ļauj apžūt un sīki sasmalci-
na. Pievieno litru kefīra, 1/4 tējkarotes ķime-
ņu, uzliek vāciņu un 12 stundas nostādina. 
Dzer pa 2 glāzēm vakarā pirms gulētieša-
nas. Kurss – 3–7 dienas. Vai arī puslitrā kefīra 
iemaisa 2 ēdamkarotes kviešu kliju un dzer 
pa pusglāzei 4 reizes dienā pusstundu pirms 
ēšanas. Kurss – 7–10 dienas.
Pret kuņģa un divpadsmitpirkstu zarnas 
čūlu, arī aterosklerozes profilaksei: glāzē 
kefīra iejauc ēdamkaroti nerafinētas augu 
eļļas. Dzer 1–2 reizes dienā pusstundu pirms 
ēšanas. Kurss – 2–3 mēneši.
Jāņem vērā, ka kefīru nav ieteicams lietot 
cilvēkiem, kas sirgst ar podagru, reimatismu 
un rahītu.

KEFĪRA ATSLODZE
Kefīrs ir viens no veselīgākajiem skābpiena 
produktiem. Ja uzturā to lieto regulāri, orga-
nisms attīrās no sārņiem, tiek savesta kār-
tībā kuņģa mikroflora, bet aknas, nieres un 
sirds-asinsvadu sistēma daudz vieglāk pārvar 
slodzes. Tāpēc, izvēloties veidu, kā atbrīvo-
ties no liekajiem kilogramiem, neko vēl vien-
kāršāku un labāku par kefīra diētu neatrast. 
Turklāt variantu ir vairāki.
Monodiēta 3 dienām. Monodiēta nozīmē, 
ka visas trīs dienas uzturā tiek lietots vienī-

gi un tikai kefīrs: 1–1,5 litrus svaiga kefī-
ra bez cukura izdzer 5–6 reizēs, ievērojot 
vienādu laika intervālu
Kefīrs + augļi.  Šī diēta paredzēta 5–6 
dienām. Dzer 1–1,5 litrus kefīra dienā, 
papildinot vienmuļo uzturu ar saldiem 
augļiem vai arī, ja ir vēlēšanās, dārze-
ņiem, bet ne vairāk kā 1 kg dienas laikā.
Slinkā diēta. Šai diētai laiks nav iero-
bežots, turklāt tā ir ne vien viszināmākā, bet 
arī visvieglāk īstenojamā. Vienu dienu ievēro 
monodiētu, kad lieto tikai kefīru – 1–1,5 lit-
rus, bet nākamajā dienā ēd kā parasti.
Ja esat nopietni nolēmuši “sēsties” uz veselīgas 
diētas (kā nekā Latvijas valsts dzimšanas die-
nas svinības, Ziemassvētki un pat Jaunā gada 
balles vairs nav aiz kalniem), varam rekomen-
dēt biezpiena diētu, kura ir piemērota visiem.
Kāpēc tā? Biezpiens ir ne tikai bagāts A, D, E, 
B2 vitamīna avots, tajā ir ļoti daudz mikroele-
mentu – kalcijs, fosfors, dzelzs, magnijs, kā 
arī olbaltums. Biezpiena olbaltums absolūti 
nepiesārņo organismu, jo tiek uzsūkts prak-
tiski pilnībā. Tieši tāpēc šā produkta lietoša-
na uzturā nodrošina normālu gremošanas, 
asinsrites un nervu sistēmas darbību. 
Biezpiena diētai ir vairāki veidi, taču līdzīgi kā 
jebkuru monodiētu, to nedrīkst ievērot ilgāk 
par 5 – 7 dienām.

500 g biezpiena un 2 ēdamkarotes kefīra 
sadala 5 ēdienreizēm. No dzērieniem atļau-
ta glāze mežrozīšu novārījuma, neierobežotā 
daudzumā – ūdens un zaļā tēja. Ievēro trīs 
līdz piecas dienas.
300-500 g biezpiena un 1 l kefīra sadala 5 
ēdienreizēm. Kefīra vietā var dzert pienu ar 
zemu tauku saturu. Ūdens, zaļā vai zāļu tēja 
– neierobežotā daudzumā. Ievēro trīs līdz pie-
cas dienas.
Dienā ir četras ēdienreizes, un katrā no 
tām drīkst apēst 100 g biezpiena kopā 
ar 1-2 tējkarotēm pārtikas kliju, kas pirms 
tam pusstundu pārlietas ar karstu ūdeni. 
Biezpienam var pievienot augļus, ogas un 
medu. Rītos un vakaros — pa glāzei kefīra vai 
paniņu. Drīkst cept biezpiena un augļu sace-
pumus. Ievēro piecas līdz septiņas dienas.
Nekādu aizliegumu biezpiena lietošanai 
uzturā praktiski nav. 

4 piestātnes

27 rezervuāri ar kopējo tilpumu 355 000 m3

7 miljoni tonnu jauda gadā

AS Ventbunkers – viens no vadošajiem 
naftas produktu pārkraušanas termināļiem 

gaišo un tumšo naftas produktu 
pārkraušanai Ventspils brīvostā!

Dzintaru iela 92,
Ventspils, 

LV-3602, Latvija
Tālrunis: 

+371 636 02501
Fakss: 

+371 636 02504
e-pasts: 

ventbunkers@ventbunkers.lv

AS “Ventbunkers” 2018. gadā Ventspils pašvaldības budžetā Iedzīvotāju ienākumu nodoklī  
samaksājusi 441 279  eiro. Nekustamā īpašuma nodoklī – 355 288 eiro. 

2018. gadā uzņēmumā bija nodarbināti 250 darbinieki.
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Pēdējā minūtē uzveic 
čempionus “RIGA FC”

Ļoti svarīgu uzvaru cīņā par Latvijas 
čempionāta bronzas medaļām sestdien 
izcīnīja FK “Ventspils” futbolisti, kuri savā 
laukumā ar 2:1 pārspēja čempionus 
“Riga FC”. Viesi ātri izvirzījās vadībā, 
bet otrajā puslaikā mājinieki atspēlē-
jās (Lukas Rezende), bet kompensāci-
jas laika pēdējā minūtē uzvaru izrāva 
Roberts Mickevičs. FK “Ventspils” ar 47 
punktiem 30 spēlēs nostabilizējās 3. 
vietā. Jūrmalas “Spartaks” atpaliek par 7 
punktiem (2 spēles rezervē).

Tuvojas līderiem
Vēl vienu pārliecinošo uzvaru Latvijas 

– Igaunijas basketbola līgas čempionāta 
spēlēs svinēja pašreizējie čempioni BK 
“Ventspils”, kas mājās ar 97:61 apspē-
lēja Tallinas “Kalev/TLU”. Jānis Bērziņš 
ar gūtajiem 14 punktiem bija rezultatī-
vākais, ar “double-double” izcēlās Klāvs 
Čavars – 11 punkti un 10 bumbas zem 
groziem. Šī ventspilniekiem bija ceturtā 
uzvara piecās spēlēs, kas ļauj pietuvoties 
“VEF Rīga” un BK “Ogre”.

15. vieta Eiropā
Ventspils BMX frīstaila braucējs Toms 

Grīnbergs izcīnījis 15. vietu Eiropas čem-
pionātā. Itālijā notikušajā čempionātā 
latvietis sakrāja 55,10 punktus, taču 
pietrūka 12 punktu, lai iekļūtu labāko 
divpadsmitniekā.

Pirmajā mājas spēlē uzvara 
trīs setos

Pārliecinošu uzvaru Latvijas Nacionālās 
līgas jaunās sezonas pirmajā mājas spēlē 
svinēja VK “Ventspils”, kas Pārventā 
ar 3-0 (25:23, 25:17, 25:19) apspēlēja 
Talsu volejbolistus. Ar 15 punktiem labā-
kais bija Oskars Puga, bet 12 punktus 
sakrāja Rolands Ozoliņš.

Bokseris Grišuņins cīnīsies 
par jostu

Ventspils profesionālais bokseris 
Nikolajs Grišuņins 2. novembrī Rīgā aiz-
vadīs savu 14. cīņu, šoreiz cīnoties jau 
par vakanto “IBA Intercontinental” čem-
piona jostu, kas ir otrs prestižākais tituls 
Starptautiskās Boksa asociācijas trofe-
ju rangā.

SPORTA ĪSZIŅAS

 HK “VENTA2002” AICINA:

Tiekamies 
Ventspils ledus hallē

NĀC ATBALSTI SAVĒJOS!!!
Mūs atbalsta:

 
uz 2019./2020. sezonas LHF 

čempionātu spēlēm
Junioru Attīstības 

Hokeja Līga

SVĒTDIEN – 2019. gada 27. oktobrī

plkst. 14.45

HK Venta 2002 – 
Pārdaugava/Prizma

Pēc visai pieticīgā starta pasaules čempionātā Taizemē, kurā gan pacīnīties par medaļām liedza veselības problēmas (pēc izdarītās 
apendicīta operācijas bija ieteikts divus mēnešus atturēties no treniņiem), ventspilniece Rebeka Koha šonedēļ Rumānijas galvas-
pilsētā Bukarestē apliecināja, ka ir viena no pasaulē labākajām svarcēlājām. Viņa pārliecinoši uzvarēja Eiropas U-23 čempionātā.

Par Latvijas Futbola federācijas (LFF) 
finanšu noziegumiem un nesaimnie-
ciski izlietoto naudu, visdrīzāk, mak-
sāsim šodien, atņemot naudu futbo-
la attīstībai rīt, intervijā BNN uzsver 
no LFF prezidenta amata atstādinā-
tais Kaspars Gorkšs. «Ir strikti jāvēr-
šas pret personām, piemēram, [bijuša-
jiem] ģenerālsekretāriem, par pieļau-
tajām kļūdām pagātnē. Sodiem nevaja-
dzētu aprobežoties ar kaut kādu izrēķi-
nāto nodokļa atmaksu, kas varētu būt 
paņemti no futbola naudas. Šie cilvē-
ki ir jāsauc pie [reālas] atbildības.»

Gorkšs: LFF ir norakstījusi lielas naudas 
summas, kuras varēja novirzīt futbola attīstībai

J āatzīmē, ka iepriekšējie LFF divi sek-
retāri bija Jānis Mežeckis, kuru vēlāk 
nomainīja Edgars Pukinsks. Savukārt 
Gorkšs 17. oktobrī, jau trešajā ārkārtas 
kongresā šajā gadā, neizturēja uzticības 

balsojumu un ar septiņu balsu pārsvaru tika 
atstādināts no LFF prezidenta amata.

«MĒS NEVARAM ATRAST ZEM 
GALDA PIELIPINĀTU KOŠĻENI, 
IEBĀZT MUTĒ, KOŠĻĀT UN CERĒT, 
KA TAI ATGRIEZĪSIES GARŠA»

Ar šādu citātu Gorkšs raksturo situāciju, 
kāda pašlaik ir LFF. Proti, liela daļa līdzšinē-
jo biedru, viņaprāt, nevēlas pārmaiņas, kuras 
ietekmētu to sistēmu, kā iepriekš tikusi izlie-
tota futbolam paredzētā nauda.

Gorkšs BNN atklāj, ka, stājoties amatā, 
attīstības mērķi bija vieni, taču tie kaut kādā 
mērā transformējās, jo nācās saskarties ar 
pagātnes pieļautajām kļūdām. «LFF nācās 
saskarties ar revidenta atzinumu, kurā tika 
norādīts uz virkni nepilnību, kas pagātnē tika 
pieļautas futbola federācijas finanšu un saim-
nieciskajā darbībā. Šīs nepilnības ir jānovērš.»

Finanšu kārtošana, administratīvais darbs ir 
bijis divu iepriekšējo ģenerālsekretāru atbildī-
ba. «Revidentu izvirzītās prasības ir attiecinā-
mas tieši uz viņu pienākumiem. Dažādu rēķi-
nu izrakstīšana, nodokļu maksāšana ir bijusi 
viņu atbildība. Acīmredzot gadiem piekopto 
praksi nav gribējies mainīt. Tieši tie bija mani 
lielākie atklājumi, pārņemot ikdienas darbus 
un finanšu lietas Latvijas Futbola federācijā.»

LĪGUMI AR FIKTĪVĀM PAZĪMĒM. 
POLITISKAIS SPIEDIENS. 
«NOPLUDINĀTĀ» NAUDA

Politiskais spiediens LFF prezidenta amatā 
tika izjusts, kā Gorkšs apgalvo, visu šo pus-

otru gadu, un tā ir bijusi ieņemamā amata 
sastāvdaļa. Uzskaitot darba virzienus, Gorkšs 
iezīmē: «Viens ir ikdienas darbi, kuri man bija 
jāpārņem pilnā apmērā. Otrs – izaugsmes 
vīzijas realizācija. Tikmēr trešais, ar ko jāsa-
skaras, – izrādītā pretestība, lai netiktu cilātas 
kaut kādas pagātnes lietas, norādītas nepilnī-
bas. Bija jūtama dziņa pēc varas pārņemša-
nas no ārpuses.»

Gorkšs uzsver, ka valdībai un atbildīgajām 
amatpersonām [futbola nozarē] ir jāuzņe-
mas atbildība par to, ka LFF vairākus gadus 
par piešķirto finansējumu nav iesniegusi val-
stij atskaites. «Nav iesniegtas atskaites par 
vairāku futbola pasākumu finansējuma izlie-
tojumu. Ir virkne pārkāpumu, tai skaitā izvai-
rīšanās no nodokļu samaksas. Ir potenciālo 
darba līgumu izmantošana kā darba apmak-
sas sastāvdaļa. Ir līgumi ar futbola federāciju 
vai tai radniecīgām personām, pietuvinātām 
personām ar fiktīvu līgumu pazīmēm, kas arī 
ir jāizmeklē un kas paredz nodokļu aprēķinu 
un, protams, arī apmaksu.»

Tāpat Gorkšs uzsver, ka LFF viens no 
«robiem» ir darījumi ar Futbola federāci-
jas dibinātajiem meitasuzņēmumiem, kur 
norakstītas lielas naudas summas, kuras 
varēja tikt novadītas futbola attīstībai.

«Futbola federācija ir aizdevusi lielas sum-
mas saviem meitasuzņēmumiem, kas tālāk 
tiek aizdota privātpersonām, un paši meitas-
uzņēmumi ar vienbalsīgu Futbola federācijas 
amatpersonas lēmumu nodoti likvidācijai.» 
Proti, ar šādu sistēmu tiek īstenots tas, ka 
nauda nevienam nav jāatmaksā.

Par Gorkša atkāpšanos viens no pirmajiem 
ārkārtas kongresiem norisinājās pēc tam, kad 
tika pabeigts audits mācību treniņu centrā 
Staicelē. «Tas ilgstoši ir bijis Latvijas Futbola 
federācijas “sāpju bērns”. Atklājām, var teikt, 
sazarotu uzņēmumu sistēmu. Tāpat arī to, 
ka Futbola federācija principā uztur Jāņa 

Bakmaņa privāt-
skolu par saviem 
līdzekļiem, tādē-
jādi kaut kādā 
mērā atraujot 
naudu futbola 
attīstībai.»

Gorkšs atzīmē, 
ka iepriekšējās 
LFF vadības dar-
bos atklāti līgu-
mi ar fiktīvām 
pazīmēm – trūka 
gan pieņemša-
nas, gan nodo-
šanas aktu, gan 
atskaišu par veik-
tajiem darbiem. 
Tāpat neesot biju-
si skaidrība, vai 
Futbola federāci-
jas darbiniekiem 

pietuvināto personu uzņēmumi vispār ir kva-
lificēti sniegt attiecīgus pakalpojumus, stās-
ta Gorkšs.

«Daudzviet trūka arī pašu līgumu LFF liet-
vedībā, kas liecinātu par šo darījumu noslēg-
šanu un leģitimitāti.»

Pēc Gorkša vārdiem, LFF šobrīd ir neie-
rasta situācija – pat krīzes situācija –, jo 
valde ilgstoši nav akceptējusi ģenerālsekre-
tāru. «Mums tāda nebija. Tāpat pēc neuzti-
cības izteikšanas LFF ir palikusi bez personas 
ar paraksta tiesībām. Ikdienas procesi Futbola 
federācijā šobrīd ir traucēti.»

Par to, kāpēc LFF amatā vēlas ielikt nevis 
cilvēkus, kas pārzina sporta nozari, bet poli-
tiskas figūras, Gorkšs komentē: «Prezidenta 
amatā viens no galvenajiem uzdevumiem ir 
dibināt saikni ar valsti, pašvaldību un starp-
tautiskām organizācijām. Bieži vien šī nepie-
ciešamība tiek pārprasta tādā veidā, ka pre-
zidenta amatā ir jāieliek kāds politiķis vai ar 
pašvaldībām saistīts cilvēks, jo tas automātis-
ki veicina šo saikņu izveidošanu.»

Runājot par to, kādam vajadzētu būt nāka-
majam LFF prezidentam, Gorkšs uzsver, ka 
viņam noteikti vajadzētu virzīt iesāktās pār-
maiņas uz priekšu. «Lepojos ar lietām, kuras 
uzsākām. Man gribētos redzēt kādu, kurš 
uzņemas atbildību un noved šos procesus 
līdz galam. Valdei būs ļoti liels pārbaudījums, 
jo šobrīd tā ir lēmusi apstiprināt ģenerālsek-
retāru, kuram šobrīd pašam pret sevi būs 
jāvēršas ar prasību paskaidrot viņa pagātnes 
rīcības. Šeit mēs nonākam situācijā, kad āzis 
ir iecelts par dārznieku.»

«Pietiekami lielais biedru skaits, kas mani 
atbalstījis, pierāda, ka [federācijā] ir biedri, 
kas vēlas pārmaiņas, kas vēlas pabeigt attī-
rīšanas procesu. Pēc ilgās stagnācijas tas ir 
nepieciešams un tikai tad to var izmantot kā 
tīru atspēriena platformu. Tad arī varēs kon-
centrēties uz lietām, kas pozitīvas.»

«Piemēram, iesāktā cīņa pret manipulāciju 
ar spēļu rezultātiem, vēsturē pirmais minis-
trijas piešķirtais finansējums futbola infra-
struktūrai reģionos, lielie starptautiskie pasā-
kumi, kurus esam rīkojuši. Ir ļoti daudz pozi-
tīvu lietu, kas notiek futbolā, taču šis fons 
diemžēl rada mazliet rūgtu pēcgaršu, pada-
rot to ne tik pozitīvu. Tāpēc man ir cerība, ka 
gan valde, gan tas, kurš stāsies manā vietā, 
ar pilnu atbildību pieies šim amatam,» norā-
da Gorkšs. 

Simona Šjadīte, BNN

Uzvarēja bez variantiem

R 
ebeka Koha svara kategorijā līdz 59 
kg pacēla stieni visos sešos mēģi-
nājumos. Vispirms raušanā viņa tika 
galā ar 93, 97 un 100 kg. Savukārt 
grūšanā viņai bija pa spēkam pacelt 

112, 115 un 119 kg, pārliecinoši apsteidzot 
konkurentes. Summā R. Koha sasniedza 219 
kg, otrajā vietā palika krieviete Olga Te, kas 
cēla par desmit kilogramiem mazāk nekā 
Koha. Rumānijas svarcēlāja Floriana Hulpana 
bija trešā ar rezultātu 207 kilogrami.

R. Kohai arī abas mazās zelta medaļas rau-
šanā un grūšanā. Tātad, pilns komplekts!

Šogad Rebekai šis ir otrais lielais tituls. 
Pavasarī viņa kļuva par Eiropas čempioni pie-
augušo konkurencē, savukārt nesen notiku-
šajā pasaules čempionātā pieaugušo konku-
rencē viņai veicās ne tik labi kā vairums no 
viņas cerēja sagaidīt, un Rebeka palika asto-
tajā vietā. Kā pēc tam uzsvēra viņas treneris 
Eduards Andruškevičs, galvenais ir olimpis-
kais reitings 2020. gada vasaras olimpiska-
jām spēlēm Tokijā. Pirms Eiropas čempionāta 
ventspilniece bija piektajā pozīcijā, kas dod 
diezgan drošu ceļazīmi uz Tokiju.

Otrai ventspilniecei Danielai Ivanovai pir-

mās olimpiskās spēles varētu būt pēc pie-
ciem gadiem Parīzē. Pagājušā gada Eiropas 
U-17 čempione šoreiz startēja Eiropas U-20 
čempionātā un summā ieguva 8. vietu. 
Raušanā viņa pārliecinoši pacēla 84 un 86 
kg, taču ar 88 kg nespēja tikt galā. Grūšanā 
arī padevās pirmie divi mēģinājumi – attie-
cīgi 107 un 110 kg, tomēr 114 kg bija pārāk 
smags stienis. Summā 196 kg.

Ceturtdien, kad “Ventspilnieks.lv” jaunā-
kais numurs jau bija tipogrāfijā, dalību aiz-
vadīja Ritvars Suharevs, kurš arī pretendē uz 
zelta medaļu, un Armands Mežinskis. 
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Latviju. Tautas tērpu suitu krāsās gan pašuvu tikai pirms trim 
gadiem, tas tiek taupīts iziešanai valsts svētkos un  ģimenes 
godībās, citiem īpašākiem gadījumiem,” prieks, ka pie tādiem 
Biruta laikam taču pieskaita arī Ventspilnieks.lv apmeklējumu. 

NEKĀRO PĒC PILSĒTNIEKU SVIESTA KĀRTAS
Tikšanās iemesls sarunāts it kā visnotaļ prozaisks, bet ar 

zināmu  nākotnes un pagātnes skatījuma zemtekstu: apjau-
tāties, ko piltenieks parastais – par vienu no tādiem enerģiskā 
kundze atļauj uzskatīt sevi – domā par gaidāmo administratīvi 
teritoriālo reformu (ATR), kuras rezultātā tagadējais Ventspils 
novads, toskait Piltenes pilsēta, administratīvi tiktu apvieno-
ta ar Ventspili. Kā zināms, presē un citos plašsaziņas līdzekļos 
ostas pilsētas tagadējā vadība krasi iestājas pret šādu perspek-
tīvu. Argumentējot galvenokārt ar to, ka apvienošanās ar taga-
dējo, turībā pieticīgo novadu noplicinātu Ventspils pilsētas un 
tātad arī tās iedzīvotāju maciņus, jo ienākumos un privilēģijās 
nāktos dalīties ar lauku ļaudīm. Uz to pilteniece atbild suitiskā 
ironijā un kursiskā tiešumā: 

“Ne es kādam dzīvē esmu ko par brīvu lūgusi, ne kāds man 
ko “par skaistām acīm” ir devis un dos. Arī tagad pēc bagāto 
ventspilnieku sviesta kārtas nekāroju un uz to neceru. Cik visā 
savā bibliotekāres mūžā esmu nopelnījusi, ar tik iztieku – pen-
sijā  ir veseli 130 eiro,” Biruta ar neslēptu gandarījumu atceras, 
ka pieticība viņai   dabā no vecākiem, kuri nekad dzīvē pēc 
naudas, mantas un zemes nav dzinušies par katru cenu un to 
nav vēlējuši arī viņai. Par svarīgāku uzskatot saticību un možu, 
jaunām zināšanām un darbiem atvērtu prātu. 

VISU LIETU KĀRTĪBA
“Mana bagātība atlikušajam mūžam ir mani bērni un maz-

bērni. Un, protams, vīrs Andris, Ventspils zvejnieks ar zelta 
rokām un prasmēm gan jūrā, gan krastā. Ar viņu man otrā 
laulība, novembra sākumā svinēsim sudraba kāzas, un rei-
zēm pašai brīnums, cik daudz Andris, nepārtraucot traļmeis-
tara gaitas, pa šiem gadiem saimniecībā ir izdarījis,” Biruta 
aicina novērtēt diženu divstāvu mūra dzīvojamo namu, ko viņi 
pirms piecpadsmit gadiem iegādājušies kā nepabeigtu, nolais-
tu jaunbūvi un pārvērtuši par modernu celtni. 

“Piepirkām klāt vēl trīs blakus esošās bēdīga paskata ēkas, 
no kurām viena, bijusī govju kūts, tagad ir divos stāvos un ērta 
gan pašiem, gan ciemiņu uzņemšanai. Atsevišķā mājā mums 
ir “melnais ķēķis”, lai lielāko virtuves darbu aromāti nelien 
guļamistabās, ceturto var uzskatīt gan par šķūni, gan noliktavu, 
lai nekas lieks nemētājas sētā,” Biruta jūrā nav gājusi, bet pie-
ļauj, ka Andris pie šādas visu lietu kārtības pieradis uz kuģiem 
un attiecina to arī uz dzīvi krastā. Birutai tas šķiet pieņema-
mi, viņa pēc “ģimenes kapteiņa”goda nekāro. Svarīgi vien, lai 
nenovirzītos no saticības un savstarpējās cieņas kursa...

“ĒKU FLOTES” ROMANTIKA
“Mūža lielāko daļu Andris ir pavadījis jūru un okeānu plašu-

mos, tanī pat laikā būdams ieslēgts kajīšu un kuģa rūmju šaurī-
bā. Es varu tikai iztēloties, cik ļoti viņam gribējās beidzot nostā-
ties uz savas un stabilas zemes, dzīvot plašā, paša būvētā un 
iekārtotā mājā, kur vējš saklausāms nevis caur viļņu dārdiem, 
bet mastā virs zāliena plandošā karogā,” Biruta var būt krāšņa 
ne tikai apģērbā, bet arī valodā, tā viņai muzikālās mammas 
dota un vēlāk bibliotēkā no grāmatām papildināta. 

“Neslēpju, ka mēdzu būt iecirtīga un paštaisna, reizēm, kā 
saka, “ar putniņiem galvā”, tanī pat laikā ģimenē paliekot 
komandas cilvēks, kas apzinīgi rūpējas par “ēku flotes” iekšē-
jo kārtību, puķu dobēm mauriņa zaļajā klaidā un pašu stādī-
to tūju piramīdām,” Biruta ieskicē savu pašreizējo pienākumu 
loku. Atzīstot, ka arī visnotaļ interesantajos bibliotekāres darba 
gados ir sapņojusi par dzīvi tikai sev un tuvajiem, tāpēc taga-
dējo laiku, kad sadzīve sakārtota un bērni jau lieli, uzskata par 
tādu kā dzīves svinēšanu, tai ļaujas un to izbauda. 

Dzīve ar karogu mastā

“Nedrīkst palaisties ne fiziskā, ne gara slinkumā, protams. 
Tanī pat laikā nedomāju dzīties pakaļ katram puteklītim mājā 
un plīti virtuvē uzskatīt par altāri, uz kura nolikt visu savu brīvo 
laiku. Tad jau labāk pavēroju, kā no netālā meža ciemos atnāk 
stirniņas, gar mājas paksi aizpukšķina ezis un virs galvas sasau-
cas dzērvju kāsis.” Biruta stāsta, ka pret šādu ikdienā brīvu režī-
mu, kura pamatā ir savlaicīgi padarīti darbi, neiebilst arī Andris.  

Bet saposties svētkiem un ciemiņu uzņemšanai viņa nekad 
neesot bijusi mudināma. Šie apgalvojumi nešķiet tēloti, kaut 
gan vēl nesen Biruta labprāt spēlējusi amatierteātrī, ar divrite-
ni apceļojusi dzimto pusi un pat starppagastu veloorientēšanās 
sacīkstēs kopā ar vīru un mazdēliem piedalījusies.

POZITĪVIE “UZLIDOJUMI”
“Tagad daktere iesaka pietaupīt “motoru”, tāpēc smagākos 

darbus, tanī skaitā zāliena kopšanu, uzņemas vīrs. Reizēm par 
to parūpējas arī dēls Edgars, kurš dzīvo netālu Piltenes lauku 
teritorijā, ir lielas saimniecības pārvaldnieks, bet brīvajos vaka-
ros laikam taču no manis mantoto aktiera talantu ceļ uz ama-
tierteātra skatuves kaimiņpagastā Zlēkās, kur viņa sieviņa vada 
kultūras dzīvi. Kasparam, manam vecākajam dēlam, ir māja un 
ģimene Mārupē, viņš kopā ar divām savām atvasēm atbrauc 
paretam,” Biruta pasmaida, ka dēls, būdams ar māksliniecisku 
ievirzi un amatnieka prasmēm, ar “skatienu no malas” un pie-
redzi kinoindustrijā vecāku saimniecībā allaž pamana kaut ko 
uzlabojamu, pārbīdamu, aizvācamu, uzstādāmu vai dizainēja-
mu. Cita lieta, cik lielā mērā viņš to palīdz paveikt arī praktiski 
un cik nopietni mamma šos padomus ņem vērā. Bet principā 
Biruta ir pateicīga, ka jauno “uzlidojumi” ciemu reizēs neļauj 
pensionāriem iekapsulēties senos paradumos un atpalikt no 
sadzīviskās modes. Viņa savukārt mēģina mazbērniem skaid-
rot savas dzimtas un novada vēsturi un tradīcijas. 

“Pasaule kļūst aizvien tuvāka, aizvien vieglāk kļūst aizbraukt 
un pazust svešumā. Manējie pagaidām turas pie saknēm, pie 
Latvijas,” Biruta cer, ka viens no tādiem magnētiņiem viņiem 
joprojām ir un paliks Piltene.   

SAVĀDĀK, BET VAI VIEGLĀK
Ar datoru Biruta nav tuvos draugos, par svarīgākajiem inter-

neta jaunumiem telefoniski uzzinot no bērniem un mazbēr-
niem. Mārupes mazdēls Klāss ir zemessargs un bundzinieks 
“Skandiniekos”, viņš zina visu par politiku, starptautisko stā-
vokli un estrādes jaunumiem. Kad no Baldones ierodas audžu-
meitas Ineses ģimene, kurā ir deviņus, septiņus un piecus 
gadus veci mazbērni, Birutai jāmēģinot atsaukt atmiņā savus 
agrīnās skolas gadus, kuri bijuši nesalīdzināmi savādāki, nekā 
tagadējiem pamatskolniekiem.

“Mēs viņu vecumā nezinājām un nebijām redzējuši pat 
mazu daļu no tā, ko ir iespējuši tagadējie. Ar vienu atšķirību 
– ekskursijās uz Rīgu, Maskavu vai Ļeņingradu tērējām nevis 
vecāku doto naudu, bet kolhoza biešu vagās vai teļu fermās 
pašu nopelnīto. Tas nav pārmetums, bet tikai salīdzinājums, jo 
tagad jauniešiem ir savādāki, nebūt ne vieglāki mērķi un citi 
līdzekļi to sasniegšanai,” Biruta savējiem novēl veiksmi, jo cen-
tība viņiem ģimenēs dota.  

LAIKS PĀRMAIŅĀM? 
Mūsdienu politikā Birutas ģimene līdz šim nav aktīvi piedalī-

jusies, taču tagad tā ATR izskatā pati klauvē pie durvīm. 
“Labi saprotu ventspilniekus, kuri uzskata, ka pilsētā mate-

riālais nodrošinājums, pakalpojumu apjoms un kvalitāte ir aug-
stāki nekā novadā un pēc apvienošanās tas viss viņiem var 
pazemināties. Bet kā jūras un zvejas ļaudīm viņiem gan vaja-
dzētu zināt, ka starp viļņiem ir ieplaka un nākošais atkal cels uz 
augšu,” tā nav tikai no vīra aizgūtā jūras terminoloģija, Biruta 
jaunībā pati vairākus gadus dzīvojusi Ventspils vecpilsētā un 
braukājusi uz darbu Piltenē, arī tagad viņai tur ir radi.  

“Kad runa ir par pilsētnieku iespējamu uzupurēšanos nova-
da ļaužu labā, lai atceramies tos simtus ventspilnieku, kas vēl 
ne tik senā pagātnē labāka darba un algas meklējumos brauca 
strādāt Piltenes augļu un dārzeņu  cehā, kur toreiz bija ievies-
tas Padomju Savienībā vismodernākās tehnoloģijas. Ventspils 
sievietes atrada darbu  arī “Rīgas adītāja” Piltenes filiālē, bet 
vīri pelnīja naudu kokapstrādes cehā, celtniecības iecirknī, pat 
skuju pārstrādes ražotne darbojās netālu no pilsētas, nemaz 
nerunājot par divām maizes ceptuvēm, alus darītavu un kol-
hoza mehāniskajām darbnīcām, kur arī varēja ieraudzīt ar 
Ventspili saistītus cilvēkus. Toreiz mūsu pilsētā bija ap tūkstoš 
aizņemtu darba vietu – tikpat, cik liels ir pašreizējais pilsētas 
ļaužu kopums,” Biruta vienmēr ir sekojusi pilsētas norisēm, pat 
ekspozīcijas un izstādes par vietējo ļaužu panākumiem biblio-
tēka ir palīdzējusi gatavot.

“Pasaules notikumi ir mainījuši kādreizējo kārtību, līdz ar 
darba vietu iznīkšanu no ļaudīm patukšojot ne vien Pilteni un 
novada ciemus, bet arī Ventspili, kur darba vietu it kā netrūkst. 
Tās mēģina aizpildīt arī piltenieki, jo pie mums vietējais bizness 
faktiski ir iznīcis. Tad varbūt patiešām ir pienācis laiks apvieno-
ties un risināt šo problēmu kopīgas izaugsmes labumam?” to 
Biruta jautā tīri retoriski, jo pārredzamā nākotnē no plānotajām 
pārmaiņām sev tiešu labumu gūt necer. 

“Bet tas nenozīmē, ka visam vajadzētu palikt pa vecam,” 
garā viņa joprojām ir  aktīva sabiedrisko norišu vērotāja un 
pieļauj, ka daudzi citi no nākamajām pārmaiņām iegūs. Tad 
taču ir vērts. 

Biruta: šīs vējenītes ir mazbērnu priekam, ne kurmju atbaidīšanai.

Blūmentālu ģimenes lepnums – pašuzceltais nams.

Senos Līgo svētkos, pirmais no kreisās Birutas tēvs Fricis. 
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Latviešu 
blūza 
vēsture
Par blūza mūziku 
ir daudzi dzirdē-
juši, tāpēc droši 
vien var teikt, ka 
arī Ventspilī ir ne 
mazums šī mūzikas 
žanra cienītāju. 
Bet cik no jums ir 
dzirdējuši latviešu 
mūziķu ne tikai 
izpildītus, bet tieši 
sacerētus blūza 
skaņdarbus? Jūs 
būsiet pārsteigti, 
cik Latvijā mūziķi ir 
radījuši daudzus iz-
cilus blūza gabalus. 
Pietiekoši daudz 
dziesmu pazīsiet, 
bet ir daudz agrāk 
maz dzirdētu vai 
jau sen piemirstu 
dziesmu. 

K 
ā p ē c 
“Ventspil-
n i e k s . l v ” 
b r ī v d i e -
nu rubri-

kā runā par blūzu 
un vēsturi? Tādēļ, ka 
piektdien, 25. oktob-
ra vakarā, Ventspilī 
būs vārda tiešā nozī-
mē latviešu blūza 
mūzikas īsais vēs-
tures kurss. Kultūras 
centrā ar koncer-
tu viesosies izcilais 
Latvijas ģitārists, 
pats liels blūza cie-
nītājs – Vjačeslavs 
Mitrohins, kurš slavu 
guva 70. gadu vidū, 
spēlējot pie Maestro 
Raimonda Paula. 
Tagad V.Mitrohins 
ir apkopojis latvie-
šu mūziķu sacerētus 
visu laiku labākos 
un skaistākos blūza 
skaņdarbus. Tas viss 
apkopots apjomīgā 
koncertprogrammā. 

Atskārsme par to, 
ka lielā daļā latvie-
šu popmūzikas dzies-
mu rodamas apslēp-
tas blūza vai spiri-
čuela harmonijā, rit-
mikā un formā, V. 
Mitrohinam radās 
pirms vairākiem 
gadiem, vienlaikus 
ar ģitāras meistaru 
Aivaru Hermani, un 
abi ķērās pie pašmā-
ju hitu blūza versi-
ju izstrādāšanas. Kā 
stāsta mūziķis, pirmo 
reizi blūza nosauku-
mu latviešu estrādes 
žanrā savās dziesmās 
iemūžināja kompo-
nists Aivars Krūmiņš – 
tas notika 1971.gadā 
ar dziesmu “Blūzs”. 
Gadu vēlāk ierak-
stīts Ulda Stabulnieka 
skaņdarbs “Miglas 
blūzs”. Vēlāk sekoja 
arī Zigmara Liepiņa, 
Aivara Hermaņa un 
daudzu citu mūzi-
ķu sacerējumi, pašu 
V.Mitrohinu ieskai-
tot. 

ātri, droši un kvalitatīvi pakalpojumi

atbilstoša infrastruktūra

prāmju līnijas 
no Ventspils

www.nnvt.lv
tālrunis 63607300

Noord Natie 
Ventspils Terminals  – 

daudzfunkcionāls kravu 
pārkraušanas centrs

SIA “Noord Natie Ventspils terminals” 2018. gadā Iedzīvotāju ienākumu nodoklī kopumā 
samaksājusi 279 662,70 eiro. Nekustamā īpašuma nodoklī Ventspils pašvaldībai – 

119 904,15 eiro. 2018.gadā uzņēmums nodrošināja 120 darba vietas.

Nav šaubu, ka Ventspils kā apmetnes, 
vēlāk – pilsētas, rašanās un turpmākas 
pastāvēšanas pamatā ir ģeogrāfiskais 
stāvoklis. Konkrētāk – lielas upes (Vin-
das, Vindavas, Ventas) ietece jūrā, kas 
sniedz izdevīgas tirdzniecības iespējas. 

Ventspils. Rokoko laikmets II
Tirgotāju spožums un posts

N 
ebūtu Ventas, nebūtu nekā, jo 
šajā Ziemeļkurzemes stūrī nav 
ne auglīgu zemju, ne derīgu 
izrakteņu, ja nu vienīgi stal-
tu koku mežs. Taču arī kokma-

teriāli, vēl jo vairāk to pievienotā vērtī-
ba nav izmantojama bez transporta iespē-
jām. Tādējādi pat „pavisam ne-ekonomis-
ki” domājošam cilvēkam kļūst skaidrs, ka 
Ventspils ekonomiskā bāze visos laikos bijusi 
tirdzniecība un tranzīts. Līdz ar to par svarī-
gāko, līdz ar to arī turīgāko, pilsoņu (birģeru) 
kārtu kļuva tirgotāji.

Protams, bija arī amatnieki; skaitliski pat 
krietni vairāk nekā tirgotāju, taču 18. gad-
simtā viņi strādāja tikai vietējam tirgum. 
Hercogistes ziedu laiki ar rosīgo kuģubūvēta-
vu un tās darbnīcām bija pagājuši, līdz ar to 
tādas vietējo ražotāju produkcijas, kas spētu 
ieinteresēt ārzemju pircējus, vairs nebija, un 
jaunas neradās. Ventspils (tāpat visas herco-
gistes) amatniekiem nebija pa spēkam radīt 
tādus rūpalus un manufaktūras, kādas tolaik 
sastopamas daudzviet Eiropā – vilnas un linu 
austuves, metālapstrādes, keramikas u. tml. 
lieldarbnīcas. Viņu „noņēmēji” bija paši pil-
sētnieki, iepriekš minētie „kambarnieki” un 
apkārtējo novadu zemnieki, no kuriem lielā-
kā daļa joprojām bija dzimtcilvēki.

Tāpēc atgriezīsimies pie 18. gadsimta 
Ventspils tirgotājiem un palūkosim, kā dzī-
voja šī it kā privileģētā pilsoņu grupa. Jau 
iepriekš minējām, ka visi tirgotāji bija apvie-
noti tirgotāju ģildē, līdz ar to viņu darbī-
bu stingri ierobežoja statūti un noteikumi. 
Piemēram, tirgotāji nedrīkstēja iepirkt labī-
bu, gaļu, vilnu, kā arī citus vietējai tirdzniecī-
bai un eksportam domātus lauksaimniecības 
produktus no zemniekiem viņu dzīvesvietās, 
tāpat ceļā uz pilsētu. Tas būtu bijis izdevīgi 
gan tirgotājam, gan zemniekam, taču – nē!  
1759. gadā tirgotāju ģildes iesniegumā rātei 
teikts: „izdots liels skaits valdības rīkojumu, 
kas šejienes iedzīvotājiem aizliedz nodar-
boties ar preču uzpirkšanu gan ārpus pilsē-
tas, gan pie pilsētas vārtiem, lai zemnieki 
ar saviem vezumiem un precēm netraucē-
ti varētu nokļūt līdz tirgum, kur katrs pēc 

saviem apstākļiem var iepirkties, tad lūgums 
godātajai rātei izdot rīkojumu, kas aizliedz 
cienītajiem birģeriem, it īpaši tirgotājiem, tir-
goties jebkurā citā vietā…”

Jādomā, šis noteikums tracināja tālaika tir-
gotājus tāpat kā mūsdienu uzņēmējus dažs 
labs Ministru kabineta lēmums… Zemnieku 
preces tirgotāji drīkstēja pirkt tikai „šīpus pil-
sētas vārtiem”. Noteikuma pārkāpšanā pie-
ķertajiem jāmaksā sods – 10 dālderu. Tā bija 
liela nauda, tomēr gan ģildes vadībai, gan 
rātei nācās atzīt, ka šo pārkāpumu nav iespē-
jams apkarot. Kādu laiku arī zemniekiem bija 
aizliegts pārdot savus produktus pie pilsoņu 
māju durvīm; tas nozīmē, ka daudz zemnieku 
bija vienojušies ar pazīstamiem pilsētniekiem 
piegādāt tiem piena produktus, gaļu, dārze-
ņus, olas u.c. „pa taisno”, lai nebūtu jāstāv 
tirgū (tagadējā tirgus vietā) vai „laukumā 
pie jaunās baznīcas” (tag. Rātslaukumā). Arī 
abpusēji izdevīgi (tāda prakse pastāvēja vēl 
salīdzinoši nesen – 90. gadu sākumā, kad dau-
dziem lauksaimniekiem bija savi „pastāvīgi 
kundes” Ventspils iestādēs un uzņēmumos), 
taču no šādas tirdzniecības pilsētas kasē neie-
bira ne grasis. Tomēr arī šī paraža nekādi nebi-
ja apkarojama, tāpēc rāte galu galā bija spies-
ta atļaut tirgoties „pie namdurvīm”, – bet tikai 

zemniekiem.
T i r g o t ā j u 

cīniņš par savu 
vietu zem sau-
les norisinājās 
arī ar ceļojo-
šiem tirgotā-
jiem – ebre-
jiem un cit-
t au t i e š i em, 
kas protoko-
los dēvēti par 
„ b o h ē m i e -
šiem” un „itā-
liešiem”. Tie 
pārdeva gal-
venokārt dažā-
das galantē-
rijas preces, 
stikla izstrā-
dājumus un 
lētus grez-
numpriekšme-
tus, taču rei-
zēm arī vilnas 
un kokvilnas 
audumus, len-
tes, auklas, līdz 
ar to „iebrau-

ca Ventspils tirgotāju lauciņos”, par ko rātei sarakstīts ne mazums 
žēlabu. Pastāvēja arī cita veida nelikumīga tirdzniecība, resp., ar to 
nodarbojās persona, kam nebija tiesību pirkt un pārdot. Lūk, kas 
teikts tirgotāju ģildes sūdzībā: „Lai gan ar visaugstāk pieņemto lēmu-
mu Jelgavā godātajam kuģiniekam (kuģīpašniekam vai kapteinim) 
Hasam aizliegts nodarboties ar jebkāda veida mazum- un lieltirdz-
niecību, viņš (…) atklāti turpināja savā mājā nodarboties ar pirkšanu 
un pārdošanu – pircis no svešiniekiem un pārdevis svešiniekiem api-
ņus, siļķes, tabaku, pīpes, degvīnu utt. tik lielā apjomā, ka tas nevie-
nam vairs nav nopslēpums. Godātā Erihsena izteikums šā mēneša 8. 
datumā apstiprina faktu, ka viņš pārdod arī kafiju un cukuru mārciņās. 
Tirgotāji lūdz rāti pilnībā aizliegt Hasam jebkāda veida tirgošanos, ar 
ko viņš nodara ne mazums zaudējumu tirgotāju kārtai”.

Taču „godātā Hasa” nodarījums ir tikai sīki ziediņi salīdzinājumā 
ar klaji koruptīvajām tirdzniecības afērām, ko piekopa daži Ventspils 
rātskungi abpusēji izdevīgā sadarbībā ar vietējiem hercoga, tātad 
valsts, ierēdņiem un dažiem apkārtnes muižniekiem. Var pilnīgi 
droši teikt, – nebūtu bijis šo neglīto, visus likumus pārkāpjošo darī-
jumu, mūsu pilsēta jau tais tālajos laikos būtu sasniegusi ievērojami 
augstāku labklājības līmeni. Par šīm lietām stāstīsim kādā no nāka-
majiem numuriem.

Par visām ievestajām un izvestajām precēm tirgotāji maksāja 
muitas nodevas (akcīze – sauszemes muita, licence – jūras muita). 
Galvenās ievestās preces 18. gadsimtā bija dzelzs, sāls, siļķes, vīns, 
cukurs, manufaktūra. Izvestās – labība, sālītas zivis, sālīta gaļa, ādas, 
vilna. Šī tirdzniecība viscaur bija ventspilnieku rokās, tātad – pilsē-
tas labklājības pamatā. Lai tirdzniecība ritētu veiksmīgi, jāfunkcionē 
ostai. Un te nu atklājas dīvaina lieta – osta nepieder Ventspils pilsē-
tai, bet gan viņa gaišībai Kurzemes hercogam, kam šeit ir savi ierēd-
ņi, kuriem savukārt savas intereses, kas jo bieži nonāca pretrunā ar 
pilsētas interesēm. Ostas stāvoklis tolaik bija nepavisam ne spīdošs. 
Vecie, vēl hercoga Jēkaba laikā būvētie moli bija sašķobījušies un 
nevarēja pasargāt Ventas grīvu no jūras sanestajām smiltīm. Šie 
moli bija pāļu un baļķu konstrukcijas, piepildītas ar akmeņiem un 
zariem. 1754. gadā hercogs pavēlēja celt jaunu ostu. Darbus vadīja 
divi vācu meistari, bet strādāja latviešu zemnieki, līgumstrādnieki 
(dienderi) un pat karavīri, vasarā ik dienu vairāk nekā 60 cilvēku. 
Atjaunoja pāļu rindas un nostiprināja. Taču spēcīgās vētras regulā-
ri bojāja arī jaunās būves, un 1761. gadā tirgotāju ģildes protoko-
lā teikts: „…ziemeļu bolverks (mols) ir nožēlojamā stāvoklī, jā, pat 
jābaidās, ka stipras vētras vai ledus iešanas laikā visai mūsu ostai 
draudēs briesmas. Ja notiktu tas, ko neviens nevēlas pieredzēt, visa 
mūsu tirdzniecība bītu pagalam.” Un 1763. gadā: „Eltermanis un 
tirgotāju ģildes vecākie uzskata par nepieciešamu apspriest mūsu 
ostas nožēlojamo stāvokli, (…) jo šejienes iedzīvotāju labklājība 
un priekšnoteikumi pilsētas uzplaukumam atkarīgi no ostas. Ostas 
grīva ir tādā stāvoklī, ka kuģi nevar ne tajā ienākt, ne arī to atstāt. 
Šajā rudenī daži kuģinieki piedzīvoja nelaimi, kad, iebraucot grīvas 
vidū, viņiem nācās zaudēt savus kuģus vai uzsēsties uz sēkļa, kas 
tur iepriekš nebija bijis. (…) Šoruden ostā nav ienācis neviens kuģis, 
kas nebūtu cietis zaudējumus. Ziemeļu pusē jūra atkal izskalojusi 
vienu mola posmu, un locis vairs nespēj izvadīt kuģus no ostas.” 

Tomēr 1765. gadā atzīmēts, ka kuģu ceļš ir  10–12 pēdu (3–3,6 
m) dziļš, tātad drošs. Pēc ilgstošiem remontdarbiem 1773. gadā bija 
nostiprināts ziemeļu mols (120 asu = 252 m) un dienvidu mols (106 
asu = 223 m) garumā. Tolaik Ventspils ostā ienāca 60–72 kuģi gadā, 
bet pēc pievienošanas Krievijas impērijai – tikai 20–30 gadā. 
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AUNS
Dienas ritēs nemierīgi un tu vēlēsies ar pilnu jaudu doties uz 
priekšu. Nedari tā, jo ātrumā iespējams sastrādāt to, ko vēlāk 

jānožēlo. Ieklausies līdzcilvēku viedoklī – viņu teiktajā būs kas node-
rīgs. Labs laiks profesionālajai izaugsmei. Nostiprināsi autoritāti un būsi 
citiem labs padomdevējs.

VĒRSIS
Saudzē nervus un nesatraucies par sīkumiem. Darbā mainī-
gas situācijas, kas tev nebūs pa prātam. Nevajadzētu iesais-

tīties strīdos ar kolēģiem. Ja esošais darbs neapmierina un nedod ganda-
rījumu, palūko izdevīgāku un saistošāku piedāvājumu. Brīvdienās satie-
cies ar draugiem un apmeklē kultūras pasākumus.

DVĪŅI
Esi kopā ar bērniem, neliedz savu padomu un palīdzību. Kopā 
atpūtieties un kopā dariet nopietnus darbus. Jaunajā nedēļā 

ir vērts pievērsties peļņas jautājumiem. Ja tiek veidots nākamā gada 
budžets, nekautrējies runāt par algas pielikumu. Vari ieguldīt līdzekļus 
vērtīgos pirkumos vai veidot uzkrājumu.

VĒZIS
Izstarosi seksapīlu un tavu pievilcību pamanīs un novērtēs. 
Kādam iekritīsi kā dzirksteļojoša oglīte sirdī. Kaislības un aiz-

raujoši piedzīvojumi. Lietišķajā jomā viss nevirzīsies kā biji plānojis, taču 
vēlams saglabāt mieru. Īstajā brīdī satiksi īstos cilvēkus un būs iespējas 
situāciju sakārtot tev par labu.

LAUVA
Vari pievērsties mājas darbiem, remontēt telpas un risināt 
nekustamā īpašuma jautājumus. Iesaisti šajos pasākumos 

arī ģimeni. Brīvbrīžos vēlamas sportiskas un kustīgas aktivitātes, tas 
var būt arī rudenīgs pārgājiens. Darbā jauni izaicinājumi un iespējas 
izcelties.

JAUNAVA
Kaislības, sirdslietu piedzīvojumi un kārdinājumi, tomēr tu 
īsti nebūsi noskaņots taureņa lidojumam. Labāk jutīsies, ja 

gūsi apliecinājumu, ka attiecības veidojas uz stabiliem pamatiem. 
Pastiprināta uzmanība pievēršama finanšu tēmai. Runā par atalgojumu 
un tērējies apdomīgi.

SVARI
Nerīkojies spontāni – visas situācijas analizē un pārdomā, 
iespējams, no tām gūsi vērtīgas dzīves mācības. Darbā daudz 

mainīgu situāciju un jaunu ideju. Ja ko izlem, tad nesvārsties, bet ķeries 
pie realizācijas. Ar naudu rīkojies apdomīgi un nevajadzētu uzņemties 
kredītsaistības.

SKORPIONS
Dvēseles noskaņojums vedinās uz piedzīvojumiem, taču prāts 
liks savas robežas. Vadies pēc iekšējām sajūtām un iepriekš 

gūtās pieredzes. Nejaucies pa vidu, kur citi skaidro attiecības, un nedari 
neko tādu, kas cilvēkus noskaņo nelabvēlīgi. Ja posies ceļojumā, izplāno 
un noorganizē to kārtīgi.

STRĒLNIEKS
Veiksme lielā mērā atkarīga no komunikācijas spējām. 
Nepalaid garām izdevību! Tajā pat laikā izsver ieguldījumu 

riskus – šobrīd ir piemērots brīdis ienākumu palielināšanai, bet jārīkojas 
izsvērti un apdomīgi. Brīvdienās vislabākā atpūta mierīgā mājas atmos-
fērā. Izgulies un maliet paslinko.

  
MEŽĀZIS
Labs laiks nākotnes mērķu nospraušanai. Apsver, kas tev 
dzīvē vajadzīgs, kas pietrūkst, un sāc darīt kaut ko lietas labā. 

Pārāk negremdējies sevī – urķēšanās un rakņāšanās dvēselē tikai uzjun-
dīs skumjas. Dari to, kas uzmundrina. Pavērsienus karjerā uzņem mierī-
gi, viss kas notiek, notiek uz labu.

ŪDENSVĪRS
Diezgan svarīgas norises privātajā dzīvē – simpātijas, viegls 
flirts, ieinteresēti acu skati, un iepazīšanās pāraug nopietnākās 

attiecībās. Nestāsti nevienam par saviem piedzīvojumiem un izjūtām, 
var sākties baumošana. Darbā viss ritēs savu gaitu, daudz jāstrādā, bet 
paveiktais dos gandarījumu.

ZIVIS
Pamazām, palēnām rosies pa ierasto lauciņu. Pret jauniem 
pasākumiem šobrīd jāizturas piesardzīgi, jo ieceres var būt 

lielākas nekā reālās iespējas. Velti vairāk laika sev, brīvajā laikā apmek-
lē pasākumus, satiecies ar draugiem un izklaidējies. Prieku sagādās arī 
neliels ceļojums. Jāizvēdina galva.
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Tirgū kāda meiča jautā:
- Cik maksā plikādas kažociņš?
Tirgotājs atbild:
- Vienu mīlas nakti.
Meiča pagriežas pret netā-
lu stāvošo vīrieti:
- Vitja, norēķinies!

Divi biznesmeņi atnākuši uz kap-
sētu pasērst pie bijušā part-
nera kapa. Meklē, meklē, lasa 
uzrakstus uz pieminekļiem, bet 
kapu nevar atrast. Pēkšņi viens 
piesit pie pieres un saka:
- Klau, viņš taču droši vien to 
uz sievas vārda ir norakstījis!

Lektors jautā aspirantiem vēstur-
niekiem: 
Sakiet, lūdzami, kas bija dros-
mīgāks par Aleksandru Ņevski, 
gudrāks par Sokrātu, taisnī-
gāks par Zālamanu, godīgāks 
par Vašingtonu, asprātīgāks 
par Čehovu un skaistāks nekā 
Apollons? 
No pēdējās rindas atskan skum-
ja balss: 
– Manas sievas pirmais vīrs…

Ieroču veikalā kāda sievie-
te lūdz pārdot viņai pistoli un 
patronas. Pārdevējs jautā:
- Kāda kalibra, kundze?
Sieviete mirkli padomā, tad 
parausta plecus un atbild:
- Vispār, man šķiet, ka mans 
vīrs nēsā 52. izmēra uzvalkus.

Mednieks pārrodas mājās no pīļu 
medībām. 
Sieva prasa: 
– Kā veicās? 
– Labi, nošāvu pīli. 
– Bet vai aceries, ka pirms gada 
tu arī biji divas dienas izbraucis uz 
pīlēm? 
– Neaceros, bet droši vien biju. 
– Nu tad tā. Zvanīja viena 

pīle un lika pateikt, ka drīz 
atbrauks kopā ar visu pīlēnu!

Aptiekārs skaidro jaunam prakti-
kantam: 
– Un no šīs pudeles mēs ielejam, 
kad recepte galīgi nav salasāma…

Kāds vīrs ierodas pie zīlnieces. Tā 
paraugās viņa plaukstā un saka: 
– Kādas šausmas! Pēc divām die-
nām nomirs jūsu sievasmāte. 
Vīrs: 
– Klusāk! To es pats zinu. Tu man 
pasaki ko citu: vai mani nepieķers?

Brits jautā latvietim: 
– Cik jūs esat? 
– Ap 2 miljoni! 
– Es saprotu, UK jūs esat 2 mil-
joni, bet cik jūs esat Latvijā?

Oficiants:
– Cienītā, kāpēc jūsu vīrs pēkšņi 
palīda zem galda? 
– Tas nav mans vīrs, vīrs stāv  
durvīs.

Čaks Norris var uztaisīt omle-
ti arī no Kinderolām.

– Vai varu jūsu kompānijā apdroši-
nāt māju? 
– Protams. 
– Kādi ir apdrošināšanas noteiku-
mi? 
– Tikai viens: ja īpašnieks tīšām 
nodedzina māju, zaudējumus mēs 
neatlīdzinām. 
– Es jau nojautu, ka jums 
te ir blēžu bodīte.

Pie ebreja iegriežas kaimiņiene un 
redz, ka tas sēž pliks un ar kakla-
saiti. 
– Solomon Moisejevič, ko tas nozī-
mē? 
– Kas tur īpašs? Pie manis tik un tā 
neviens nenāk. 

– Kāpēc tad kaklasaite? 
– Bet ja nu kāds tomēr atnāk…

Veikalā: 
– Dodiet man pāris kārbu sardīņu. 
– Kādas jums, lūdzu: marokāņu, 
portugāļu vai spāņu? 
– Dodiet vienalga kādas. 
Es taču nesākšu ar tām sarunāties.

Tramvaja vadītāja kabīnē ielaužas 
apbruņots vīrietis: 
– Žigli laid uz Somiju! 
– Vai tu muļķis?! Tas taču tram-
vajs… 
– Brauc, citādi būs slikti! – saka 
bandīts un pieliek vadītājam pisto-
li pie deniņiem. 
– Nu, labi, labi, novāc to stroķi! – 
atbild vadītājs un paziņo mikro-
fonā: 
– Nākamā pietura Helsinki!

Cirkā uzstājas virves dejotājs. 
Uz virves viņš noliek krēslu, uz tā 
– bumbu, uz bumbas – glāzi, 
uz glāzes – nazi, ar vienu kāju 
nostājas uz naža un spēlē vijoli. 
Balss no zāles: 
— Nū – jā, nav jau ne 
Oistrahs, ne Paganīni!

Gribēju jaunībā kļūt par jūrnieku. 
– Kāpēc nekļuvāt? 
– Esmu ļoti izklaidīgs. 
Velns viņu zina, ko es uz kuģa 
varētu sadarīt. 
– Bet par ko tad kļuvāt? 
– Esmu aptiekārs.

Tiesas sēde. Apsūdzētais : 
– Man ļoti žēl, tiesneša kungs! 
Es patiešām stāvēju uz ceļiem 
šosejas vidū, bet tas taču nepierā-
da, ka biju piedzēries! 
– Bet kā jūs izskaidrosiet to, 
ka mēģinājāt sarullēt un 
iemest mašīnā balto 
ceļa sadalošo joslu?

NO VENTSPILNIEKU JAUTĀJUMIEM OFICIĀLAJĀ PORTĀLĀ VENTSPILS.LV:

Kur pazudusi sētniece, kas apkalpo Lielā prospekta iekšpagalmu? Nedēļu nav tīrīts iekšpagalms, kāpņu 
telpas nav pat slaucītas. No rītiem (pēc atkritumu izvešanas) netīrīta to apkārtne. Kādreiz pa trīs sētnie-
cēm mainoties tīrīja, tagad – bardaks! Vai tiešām neviens neko neredz???

(Ventspilnieks ar niku “Īrnieks”, 21.10.)

REDAKCIJAS PIEBILDE:

Acīgais “Īrnieks” noteikti var pretendēt uz “trauksmes cēlēja” statusu, jo cilvēka pazušana tomēr ir nopietna 
lieta. Varam izvirzīt vairākas teorijas, kas noteikti būtu jāpārbauda – citplanētieši no lidojošā šķīvīša, organizētās 
noziedzības bandu kari, slepeno dienestu aktivitātes, ārvalstu izlūkdienesti... Un rudens galu galā ir tāds laiks, 
kad labi sētnieki ir vajadzīgi visiem. Gan citplanētiešiem, gan pārējiem minētajiem. Lapas taču birst visur.



ОВЕН
Неспокойный период, вам захочется броситься вперед, к решению 
возникших проблем. Не стоит этого делать, так как вы можете сде-
лать то, о чем впоследствии придется пожалеть. Прислушайтесь к 

мнению близких – оно может оказаться для вас полезным. Хороший период для 
профессионального роста. Вам удастся укрепить авторитет, вы станете хоро-
шим советчиком для окружающих. 

ТЕЛЕЦ
Берегите нервы и не беспокойтесь по мелочам. На работе возмож-
ны изменения, которые окажутся вам не по нраву. Не стоит уча-

ствовать в спорах с коллегами. Если ваше рабочее место вас не устраивает и 
не приносит чувства удовлетворения, поищите что-нибудь получше. В выход-
ные стоит встретиться с друзьями и посетить культурные мероприятия. 

БЛИЗНЕЦЫ
Побудьте с детьми, не отказывайте им в совете и помощи. Вместе 
отдохните и займитесь чем-нибудь несерьезным. На новой неделе 

стоит заняться вопросами заработка. Если сейчас на рабочем месте форми-
руется бюджет на следующий год, не стесняйтесь говорить о прибавке к зар-
плате. Можно вкладывать средства в дорогостоящие покупки или создавать 
накопления. 

РАК
Вы будете излучать сексуальную привлекательность, и это будет 
замечено. Вы оставите след в чьем-то сердце. Страсть и увлека-

тельные приключения. В деловой сфере не все пойдет так, как вы планиро-
вали, но желательно сохранять спокойствие. В нужный момент вы встретите 
нужных людей, появится возможность ситуацию повернуть в необходимое вам 
русло. 

ЛЕВ
Вы можете заняться домашними делами, ремонтом помещений, 
решением вопросов, связанных с недвижимостью. Привлеките к 

этим мероприятиям всю вашу семью. В свободное время желательны занятия 
спортом или активный отдых, возможно, стоит отправиться в осенний поход. На 
работе – новые вызовы и возможность отличиться. 

ДЕВА
Страсти, любовные приключения и искушения, но по-настоящему 
вы не будете настроены ощущать чувство полета. Вы будете лучше 

чувствовать себя, если получите подтверждение тому, что отношения фор-
мируются на стабильной основе. Повышенное внимание следует обратить 
на финансовый вопрос. Поговорите о повышении зарплаты, тратьте деньги с 
осторожностью. 

ВЕСЫ
Не стоит действовать спонтанно – все ситуации анализируйте и 
обдумывайте, возможно, из них вы вынесете ценный опыт. На рабо-

те много изменчивых ситуаций и новых идей. Если вы что-то решили, не стоит 
колебаться, приступайте к реализации. С деньгами будьте осмотрительны, 
лучше не брать на себя кредитных обязательств. 

СКОРПИОН
Душа будет стремиться к приключениям, а разум будет устанавли-
вать границы. Руководствуйтесь внутренними ощущениями и приоб-

ретенным ранее опытом. Не вмешивайтесь, если кто-то выясняет отношения, 
и не делайте ничего такого, что может окружающих настроить против вас. Если 
отправляетесь в путешествие, следует его хорошо организовать. 

СТРЕЛЕЦ
Удача в значительной мере зависит от вашей способности к ком-
муникации. Не упустите возможность! В то же время оцените риски 

вложений – сейчас подходящее время для увеличения доходов, но действо-
вать нужно взвешенно и продуманно. В выходные лучше всего отдохнуть в спо-
койной семейной обстановке. Стоит выспаться и немного полениться. 

  
КОЗЕРОГ
Хороший период, чтобы устанавливать цели на будущее. 
Подумайте, что в жизни вам необходимо, чего не хватает, и начи-

найте делать что-нибудь для достижения результата. Старайтесь не слишком 
погружаться в свои мысли – это лишь вызовет тоску. Делайте то, что позво-
лит вам взбодриться. Изменения в карьере готовьте медленно, все, что про-
исходит, – к лучшему. 

ВОДОЛЕЙ
Вас ожидают достаточно важные события в личной жизни – 
симпатии, легкий флирт, заинтересованные взгляды, знакомства 

могут перерасти в более серьезные отношения. Никому не рассказывайте 
о своих приключениях и чувствах, могут пойти сплетни. На работе все идет 
своим чередом, нужно много работать, но сделанное принесет вам чувство 
удовлетворения. 

РЫБЫ
Потихоньку, полегоньку продолжайте движение по привычно-
му кругу. От новых мероприятий сейчас лучше воздержаться, 

так как планы могут оказаться больше, чем возможности. Посвятите боль-
ше времени себе, посетите мероприятия, встретьтесь с друзьями и развле-
китесь. Удовольствие вам доставит небольшое путешествие. Вам нужно 
проветриться.
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Гуна Карклиня, 
сертифицированный 
астролог 
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Судья: 
- Почему Вы украли автомобиль? 
- Я спешил на работу, ваша честь. 
- Почему же Вы не поехали на автобусе? 
- У меня нет водительских прав 
на вождение автобуса.

- Соломон! Я толстая! 
- А как ты определила, что ты толстая? 
- Я не могу влезть в свой старый гардероб! 
- Боже, Софа! Ну так купи шкаф побольше!

- На что жалуетесь? 
- Да вот жена говорит, что я паталогически нереши-
телен. 
- А сами Вы как думаете? 
- Ну, как бы и да, и нет.

- Мужчина, вы – женаты? 
- Нет, это меня просто кот поцарапал.

Банкомат вмонтирован в стену дома. Рядом оста-
новка автобуса. 
Сидит мужик, пьет пиво. Подходят люди к банкома-
ту, снимают деньги, уходят. Через некоторое время 
мужик не выдерживает: 
- Слышь, братан, а как вы в него играете?!

Блондинка познакомилась с парнем: 
- А спортом ты занимаешься? 
- (гордо) Хожу на греко-римскую борьбу. 
- А ты за греков или за римлян?

- Если я подниму больше 20 кило, меня начинает 
мучить геморрой. 
- И часто досаждает? 
- Нет, у меня предохранитель – ради-
кулит, он срабатывает от 15 кг.

- Я вас должна предупредить, что муж вернется 
через 30 минут. 
- Но я не делаю ничего предосудительного! 
- Вот именно. А время идет.

Приехал муж из командировки, привез водонепрони-
цаемый смартфон, показал жене, пошел в ванную и 
звонит на домашний телефон: 
- Любаша, иди ко мне, потри спину! 
- Сегодня не могу, мой козел приехал!

Муж приходит вечером домой: ребёнок в закакан-
ном памперсе изо всех лупит крышкой об кастрюлю, 
из всех ящиков всё вывалено на пол, игрушки раз-
бросаны по всей квартире ровным слоем, кухня вся 

заляпана манной кашей, ужина нет, холодильник 
пустой, жена смотрит телевизор. 
Муж: 
- Что это такое?! 
Жена: 
- Дорогой, ты каждый день приходишь с рабо-
ты и спрашиваешь: «И что ты весь день дела-
ла?». Вот сегодня я ничего не делала.

Блондинка спрашивает: 
- Ну как, я сдала на права? 
Инструктор по вождению (плывёт к берегу): 
- Нет!

Два англичанина игpают в гольф. Один долго пpице-
ливается и никак не может удаpить. 
- Я сегодня не увеpен в себе, – как бы опpавдыва-
ясь, говоpит он. – Боюсь, что не попаду – там вдали 
стоит моя жена. 
- Да, – соглашается втоpой, – с такого pас-
стояния в нее будет тpудно попасть.

Адвокат: – Прежде чем огласить завещание госпо-
дина Смита, я хотел бы задать вопрос его жене: 
сударыня, не выйдете ли вы за меня замуж?

- Как ты можешь непрестанно ссориться с женой 
и в то же время уважать тещу? – Когда-то имен-
но она была решительно против нашего брака...

Звонок ветеринару: 
- Доктор, у меня кошка сильно царапается. 
- Кошка красивая? 
- Красавица! 
- А что вы хотите? Стерва, вот и царапается.

Адвокат возмущенно говорит судье: – В про-
шлый раз вы осудили этого человека за то, 
что он совершил кражу среди белого дня. В 
этот раз за то, что коварно обманул людей, 
забравшись к ним ночью. Спрашивается: 
когда же моим подзащитным воровать?

Известный своей рассеянностью профессор 
садится в кресло парикмахера. – Прошу под-
стричь. – Охотно, господин профессор, но сна-
чала я попросил бы вас снять шляпу. – О, про-
стите, я и не заметил, что здесь дамы!

Теща звонит зятю: 
- Тут в квартире запах газа, что делать? 
Зять: 
- Вы, мама, женщина верующая, зажгите свечку,  
помолитесь...

АНЕКДОТЫ

ИЗ ВОПРОСОВ ВЕНТСПИЛЧАН НА ОФИЦИАЛЬНОМ ПОРТАЛЕ VENTSPILS.LV:
Куда подевалась дворник, которая обслуживает внутренний двор проспекта Лиелайс? Двор неделю 
нечищен, в подъездах не подметали. По утрам (после вывоза отходов) не вычищено вокруг контейне-
ра. Раньше три дворника попеременно убирали, а теперь – бардак! Никто этого не видит???

(Вентспилчанин под ником «Īrnieks», 21.10.)

ЗАМЕЧАНИЕ РЕДАКЦИИ:
Зоркий «Īrnieks», определенно, может претендовать на статус «информатора», так как пропажа человека – 
дело серьезное. Можем выдвинуть несколько теорий, которые обязательно нужно будет проверить, – инопла-
нетяне с летающей тарелки, войны организованных банд, работа секретных спецслужб, зарубежная развед-
ка… И осень, в конце концов, такое время, когда хорошие дворники нужны всем. И инопланетянам, и осталь-
ным упомянутым. Листья ведь осыпаются с деревьев повсюду. 
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НА ГОРОДСКОЕ БОГАТСТВО НЕ ЗАРИЛАСЬ 
Повод для встречи весьма прозаичен, но с известным под-

текстом в отношении будущего и прошлого: спросить, что 
обычный житель Пилтене – к которым энергичная госпожа 
позволяет ее причислить – думает об ожидаемой администра-
тивно-территориальной реформе (АТР), в результате которой 
нынешний Вентспилсский край, в том числе город Пилтене, 
может быть объединен с Вентспилсом. Как известно, в прессе 
и других средствах массовой информации нынешнее руковод-
ство портового города резко выступило против подобной пер-
спективы. Аргументируя это главным образом тем, что объе-
динение с краем, в котором более скромные доходы, сделает 
беднее жителей Вентспилса, так как им придется делиться 
доходами и привилегиями с жителями села. На это пилтен-
чанка отвечает со свойственной суйтам иронией и курзем-
ской прямотой: «Я никогда ничего ни у кого не просила даром, 
никогда мне ничего не давали «за красивые глаза» и давать 
не будут. И сейчас на толстый слой масла у богатых вентспил-
чан зариться не собираюсь. Сколько за свою жизнь, будучи 
библиотекарем, заработала, на столько и живу – целых 130 
евро пенсии», – Бирута с нескрываемым удовольствием вспо-
минает, что скромность у нее от родителей, которые никогда 
в жизни не гнались любой ценой за деньгами, вещами и про-
чими благами, и ей не желали таких стремлений. Они счита-
ли более важными взаимопонимание и ум, открытый новым 
знаниям и труду. 

ПОРЯДОК ВСЕХ ВЕЩЕЙ 
«Мое богатство на всю оставшуюся жизнь – это дети и 

внуки. И, конечно, муж Андрис, вентспилсский рыбак, у которо-
го золотые руки, он многое умеет и в море, и на суше. Это мой 
второй супруг, в начале ноября мы отпразднуем серебряную 
свадьбу. Я иногда сама удивляюсь, как много Андрис, рабо-
тая тралмастером, за эти годы сделал всего в хозяйстве», – 
Бирута приглашает оценить двухэтажный каменный дом, кото-
рый они пятнадцать лет назад приобрели как недостроенный, 
запущенный, а теперь превратили в современное здание. 

«Затем мы купили еще три здания в плачевном состоянии, 
которые располагались рядом. Одно из них – бывший хлев, 
теперь имеет два этажа и удобно как для нас самих, так и для 
размещения гостей. В отдельном доме у нас «черная кухня», 
чтобы кухонные ароматы не заполняли комнаты. Четвертую 
постройку можно считать сараем, складом, чтобы ничего лиш-
него не валялось во дворе», – Бирута в море не ходила, но 
допускает, что Андрис к такому положению вещей привык на 
кораблях. Для Бируты это приемлемо, она не жаждет роли 
«семейного капитана». Важно лишь не сбиться с курса на вза-
имное понимание и взаимное уважение… 

РОМАНТИКА «ДОМАШНЕЙ ФЛОТИЛИИ» 
«Большую часть жизни Андрис провел в морях и океанах, 

в узких каютах корабля. Я могу лишь догадываться, насколь-
ко сильно ему хотелось наконец встать на свою стабильную 
землю, жить в просторном, благоустроенном доме, где шум 
ветра слышен не во время шторма, а лишь от развевающего-
ся на флагштоке над газоном флага», – яркость Бируты прояв-
ляется не только в одежде, но и в языке, который достался ей 
от наделенной музыкальными способностями мамы и позднее 
совершенствовался в библиотеке, почерпнут из книг. 

«Я не скрываю, что бываю резкой и прямолинейной, ино-
гда, как говорят, «с приветом», но в то же время в семье я 
командный игрок, который ответственно заботится о внутрен-
нем порядке в своей «флотилии», клумбах, газоне и пирами-
дах-туях, которые посадила сама», – Бирута обозначает круг 
своих обязанностей. Она признает, что, работая в библиотеке, 
что тоже очень интересно, мечтала о том, чтобы жить для себя 
и своих близких, поэтому сейчас она позволяет себе насла-
ждаться жизнью, когда быт налажен, дети выросли.

«Нельзя лениться ни в физическом, ни в духовном отноше-
нии, конечно. В то же время я не гоняюсь за каждой пылин-
кой в доме, и плиту не считаю алтарем, на который я должна 
поставить все свое свободное время. Я лучше понаблюдаю, 
как из леса, что неподалеку, приходят в гости косули, мимо 

Жить, подняв флаг 

Гордость семьи Блументалсов – построенный ими дом. 

Бирута: эти ветряки больше на радость 
детям, а не для отпугивания кротов.

На праздник Лиго, первый слева – отец Бируты Фрицис.

крылечка пробегает ежик, а над головой кричат пролетаю-
щие журавли», – Бирута говорит, что против такого уклада, в 
основе которого вовремя выполненная работа, не возражает 
и Андрис. 

Но подготовиться к празднику и принять гостей Бируту 
никогда не нужно было уговаривать. Эти утверждения кажут-
ся искренними, хотя совсем недавно Бирута с удовольствием 
играла в любительском театре, на велосипеде путешество-
вала по родному краю и даже участвовала вместе с мужем и 
внуками в соревнованиях по велоориентированию, которые 
проводились между волостями. 

ПОЗИТИВНЫЕ «НАЛЕТЫ» 
«Сейчас доктор советует «поберечь мотор», поэтому более 

тяжелую работу, в том числе уход за газоном, берет на себя 
муж. Иногда об этом заботится сын Эдгарс, который живет 
неподалеку, на сельской территории Пилтене, у него боль-
шое хозяйство, а в свободные вечера свой, наверное, от меня 
унаследованный актерский талант он применяет на сцене 
любительского театра в соседней волости Злекас, где его 
жена руководит культурной жизнью. У Каспарса, моего стар-
шего сына, дом и семья в Марупе, он вместе с детьми при-
езжает не так часто», – Бирута говорит с улыбкой, что сын, 
обладающий творческим взглядом и умелыми руками, своим 
«взглядом со стороны» всегда замечает в хозяйстве родите-
лей что-то, что нужно улучшить, передвинуть, убрать, уста-
новить или украсить. Другое дело, насколько он помогает в 
этом практически и насколько серьезно мама относится к этим 
советам. Но в целом Бирута благодарна, что во время новых 
«налетов» он не дает пенсионерам закапсулироваться в ста-
рых привычках и отстать от бытовой моды, которая обычно 
оказывается весьма рациональной. Она, в свою очередь, ста-
рается внукам рассказать об истории и традициях своего рода 
и края.

«Мир становится все ближе, все легче становится уехать и 
остаться на чужбине. Мои пока держатся у корней, в Латвии», 
– Бирута надеется, что одним из таких магнитиков для них 
остается Пилтене. 

ИНАЧЕ, НО ЛЕГЧЕ ЛИ 
С компьютером Бирута не особенно дружит, о важных 

новостях в интернете ей по телефону сообщают дети и 
внуки. Марупский внук Класс – земессаргс и барабанщик в 
«Skandinieki», он все знает о политике, международном поло-
жении и эстрадных новостях. Когда из Балдоне приезжает 
семья приемной дочери Инесе, в которой растут дети девяти, 
семи и пяти лет, Бирута пытается воскресить в памяти свои 
ранние школьные годы, которые очень отличались от того, что 
сейчас окружает детей. 

«Мы в их возрасте не знали и не видели и части того, что 
они сейчас. С одной разницей: во время экскурсий в Ригу, 
Москву или Ленинград мы тратили не те деньги, что дают 
родители, а те, что сами заработали на колхозных грядках 
свеклы или на ферме. Это не упрек, просто сравнение, потому 
что сейчас цели у молодежи другие, но они ничуть не легче», 
– Бирута желает своим удачи, так как старательность им при-
вита в семье. 

ВРЕМЯ ПЕРЕМЕН? 
В современной политике семья Бируты до сих пор не уча-

ствовала, но теперь в виде АТР она сама стучится в двери. 
«Я хорошо понимаю вентспилчан, которые считают, что 

в городе материальное обеспечение, объем услуг и каче-
ство выше, чем в крае, и после объединения все это у них 
может ухудшиться. Но им, как людям, живущим у моря, сле-
довало бы знать, что следующая волна обязательно подни-
мает вверх», – и этот образ не просто позаимствован у мужа, 
Бирута в молодости и сама несколько лет жила в Старом 
Вентспилсе и ездила на работу в Пилтене, и сейчас у нее там 
живут родственники.

«Когда заходит речь о возможных жертвах горожан в поль-
зу жителей края, стоит вспомнить о тех сотнях вентспилчан, 
которые в недалеком прошлом в поисках лучшей жизни езди-
ли работать в Пилтенский плодоовощной цех, где тогда были 
введены самые современные в Советском Союзе технологии. 
Вентспилсские женщины находили работу и в Пилтенском 
филиале «Rīgas adītājs», а мужчины зарабатывали в дере-
вообрабатывающем цехе, строительном районе, даже произ-
водство по переработке хвои действовало недалеко от горо-
да, не говоря уже о двух хлебопекарнях, пивоварне и колхоз-
ных механизаторских мастерских. Тогда в нашем городе было 
около тысячи занятых рабочих мест – столько же, сколько сей-
час жителей», – Бирута всегда следила за событиями в горо-
де, даже экспозиции и выставки о достижениях местных жите-
лей помогала готовить в библиотеке.

«События в мире изменили прежний порядок, из-за нехват-
ки рабочих мест людей стало меньше не только в Пилтене и 
окрестных селах, но и в Вентспилсе, где рабочих мест вроде 
бы достаточно. Их пытаются заполнить жители Пилтене, пото-
му что у нас местный бизнес фактически вымер. Может, дей-
ствительно настало время объединиться и решать эту про-
блему на пользу общему благосостоянию?» – Бирута задает 
этот вопрос риторически, так как в обозримом будущем непо-
средственной пользы для себя увидеть не надеется. «Но это 
не означает, что все должно оставаться по-старому», – душой 
она по-прежнему активна, следит за событиями и допускает, 
что многие от перемен окажутся только в выигрыше. Тогда 
стоит сделать это. 
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О блюзовой музы-
ке слышали многие, 
поэтому с уверенно-
стью можно сказать, 
что в Вентспилсе 
тоже немало поклон-
ников этого жанра. Но 
сколько из вас слы-
шали блюзовые про-
изведения не толь-
ко в исполнении лат-
вийских музыкантов, 
но и ими же сочинён-
ные? Вы будете удив-
лены, сколько заме-
чательных блюзо-
вых произведений 
было создано лат-
вийскими музыканта-
ми.  Довольно много 
песен вы узнаете, 
но есть много песен, 
которые вы раньше 
слышали мало или 
давно забыли.  

П о ч е м у 
« V e n t s -
pilnieks.lv» 
в рубрике 
выходно -

го дня рассказывает о 
блюзе и его истории? 
Потому что в пятницу, 
25 октября вечером 
в Вентспилсе будет в 
прямом смысле слова 
краткий курс истории 
латвийской блюзо-
вой музыки. В центре 
культуры с концертом 
выступит известный 
латвийский гитарист, 
сам большой цени-
тель блюза – Вячеслав 
Митрохин, который 
приобрёл извест-
ность в середине 70-х 
годов, играя у Маэстро 
Раймонда Паулса. 
Теперь В. Митрохин 
собрал лучшие и 
самые красивые блю-
зовые произведения, 
когда-либо созданные 
латвийскими музыкан-
тами. Всё это обобще-
но в объёмной концерт-
ной программе.  

Понимание того, что 
в большинстве песен 
латвийской поп-музы-
ки можно найти скры-
тые гармонию, рит-
мику и форму блюза 
или спиричуэлса, у В. 
Митрохина появилось 
несколько лет назад, 
одновременно с масте-
ром гитары Айварсом 
Херманисом, и оба 
взялись за разработ-
ку версий блюзовых 
хитов. Как расска-
зал музыкант, впер-
вые название блюз в 
латышском эстрадном 
жанре в своих песнях 
увековечил компози-
тор Айварс Круминьш 
– это произошло в 
1971 году с песней 
«Блюз». Через год 
было записано музы-
кальное произведение 
Улдиса Стабулниекса 
«Туманный блюз». 
Позднее последова-
ли сочинения Зигмара 
Лиепиньша, Айвара 
Херманиса и мно-
гих других музыкан-
тов, включая самого В. 
Митрохина. 

История 
латвийского 
блюза 

АО “Ventspils Tirdzniecības osta” в 2018 году в бюджет Вентспилсского самоуправления в виде подоходного 
налога с населения заплатило 56 016,75 евро. В виде налога на недвижимую собственность - 158 146,18 евро.

Е сли бы не было Венты, не было 
бы ничего, так как в этом уголке 
Северной Курземе нет ни пло-
дородных земель, ни полезных 
ископаемых, разве что лес со 

стройными деревьями. Однако и древеси-
на, а особенно ее добавленная стоимость не 
используется без транспортных возможно-
стей. То есть даже человеку, который совсем 
не думает «экономически», становится ясно, 
что экономической базой в Вентспилсе 
во все времена были торговля и транзит. 
Поэтому самым важным, а значит, и самым 
зажиточным сословием граждан (бюргеров) 
стали купцы. 

Конечно, были и ремесленники; числен-
ность их даже значительно превышала чис-
ленность купечества, но в XVIII веке они 
работали только на местный рынок. Времена 
расцвета герцогства с оживленной работой 
на судоверфи и в ее мастерских прошли, 
поэтому такой продукции местных произ-
водителей, которая могла бы заинтересо-
вать заморских покупателей, больше не 
было, а новая не появилась. Ремесленники 
в Вентспилсе (как и во всем герцогстве) не 
могли создать таких промыслов и мануфак-
тур, которые тогда можно было встретить во 
многих местах Европы – ткацкие мастерские 
по изготовлению льна и шерсти, металлоо-
бработке, керамики и т. п. Их «покупателя-
ми» были сами горожане, селяне и крестьяне 
из окрестных краев, большая часть из кото-
рых были крепостными. 

Поэтому вернемся к вентспилсскому купе-
честву XVIII века и посмотрим, как жила эта 
вроде бы привилегированная группа граж-
дан. Мы уже упоминали ранее, что все 
купцы были объединены в Купеческую гиль-
дию, поэтому их деятельность строго огра-
ничивали устав и правила. Например, купцы 
не имели права закупать зерновые, мясо, 
шерсть, а также другие предусмотренные 
для местной торговли и экспорта сельско-
хозяйственные продукты у крестьян по их 
местожительству, а также по дороге в город. 
Это было бы выгодно как купцам, так и кре-
стьянам, но – нет! В 1759 году в заявле-
нии Купеческой гильдии в ратушу сказа-
но: «Издано большое число распоряжений 
правительства, которые местным жителям 
запрещают заниматься покупкой товаров как 
вне города, так и возле городских ворот, 
чтобы крестьяне со своим возом и товара-
ми могли беспрепятственно добраться до 
рынка, где каждый по своим возможностям 
может сделать покупки, поэтому просьба 
к уважаемой ратуше издать указ, который 
запрещает уважаемым бюргерам, особенно 
купцам, торговать в любом другом месте…» 

Надо полагать, это правило раздража-
ло купцов того времени, как и современ-
ных предпринимателей – некоторые реше-
ния Кабинета министров… Товары у кре-
стьян купцам разрешалось покупать только 
«по эту сторону городских ворот». Те, кто 
был пойман на нарушении правил, долж-
ны были платить штраф – 10 талеров. Это 
были большие деньги, однако как руковод-
ству гильдии, так и ратуше пришлось при-
знать, что с этим нарушением невозможно 
бороться. Некоторое время и крестьянам 
было запрещено продавать свои продук-
ты возле дверей домов граждан; это озна-
чает, что многие крестьяне договаривались 
со знакомыми горожанами о доставке им 
молочных продуктов, мяса, овощей, яиц и т. 
д. «напрямую», чтобы не приходилось стоять 
на рынке (на месте нынешнего рынка) или 
«площади возле новой церкви» (нынешняя 
Ратушная площадь). Тоже обоюдная выгода 
(такая практика существовала еще сравни-
тельно недавно – в начале 90-х годов, когда 
у многих крестьян были свои «постоянные 
клиенты» в вентспилсских учреждениях и 

Вентспилс. Эпоха рококо II
Блеск и нищета купечества
Несомненно, в основе существова-
ния Вентспилса как поселения, позднее 
города – его географическое положе-
ние. Конкретнее – то, что большая река 
(Винда, Виндава, Вента) впадает в море, 
что предоставляет выгодные возможно-
сти для торговли. 

на предприятиях), однако от такой торговли 
городской кассе не доставалось ни гроша. 
Однако и эту традицию невозможно было 
прервать, поэтому ратуша была вынуждена 
разрешить торговать «возле дверей домов» 
– но только крестьянам. 

Борьба купечества за свое место под 
солнцем велась и со странствующими тор-
говцами – евреями и представителями дру-
гих национальностей, которых в протоколах 
называли «богемцами» и «итальянцами». 
Они продавали главным образом галанте-
рею, изделия из стекла и дешевые предметы 
роскоши, но иногда также шерсть и хлопок, 
ленты, веревки, таким образом, они затра-
гивали интересы вентспилсских купцов, в 
связи с чем в ратушу неоднократно писа-
лись жалобы. Существовала и незаконная 
торговля другого рода, а именно, ею зани-
малось лицо, у которого не было права поку-
пать и продавать. Вот что сказано в жалобе 
Купеческой гильдии: «Несмотря на то что 
высочайшим решением, принятым в Елгаве, 
уважаемому судовладельцу Хасу запрещено 
заниматься любым видом розничной и опто-
вой торговли, он (…) откровенно продолжал 
в своем доме заниматься покупкой и про-
дажей – покупал и продавал хмель, сельдь, 
табак, трубки, водку и т. д. в таком большом 
объеме, что это уже ни для кого не секрет. 
Высказывание уважаемого Эрихсена 8 числа 
этого месяца подтверждает тот факт, что он 
продает также кофе и сахар в фунтах. Купцы 
просят ратушу полностью запретить Хасу 
любую торговлю, которой он наносит нема-
лые убытки купеческому сословию». 

Однако проступок «уважаемого Хаса» – 
это всего лишь мелкие цветочки по сравне-
нию с коррупционными торговыми афера-
ми, авторами которых являлись некоторые 
вентспилсские ратманы в сотрудничестве с 
местными чиновни-
ками герцога, а зна-
чит, государства, и 
некоторыми окрест-
ными помещиками. 
Можно с уверен-
ностью сказать: не 
было бы этих некра-
сивых, противоре-
чащих всем зако-
нам сделок, наш 
город уже в те дале-
кие времена достиг 
бы более высокого 
уровня благососто-
яния. Об этом мы 
расскажем в одном 
из следующих 
номеров. 

За все ввезенные 
и вывезенные това-
ры торговцы долж-
ны были платить 

таможенную пошлину (акциз – сухопутная пошлина, лицензия – 
морская пошлина). Главными ввозимыми товарами в XVIII веке 
были железо, соль, сельдь, вино, сахар, мануфактура. Вывозили 
зерновые, соленую рыбу, соленое мясо, кожу, шерсть. Эта торгов-
ля была всецело в руках вентспилчан, значит, в основе благососто-
яния города. Для того чтобы торговля шла успешно, должен функ-
ционировать порт. И здесь обнаружилась странная вещь: порт при-
надлежит не Вентспилсу, а Его Святейшеству герцогу Курземскому, 
у которого здесь свои чиновники, имеющие, в свою очередь, свои 
интересы, которые нередко оказывались в противоречии с интере-
сами города. Положение порта тогда было далеко не блестящим. 
Старые, построенные еще во времена герцога Якоба молы пере-
косились и не могли уберечь устье Венты от наносимого морем 
песка. Эти молы являлись конструкциями из свай и бревен впе-
ремешку с камнями и ветками. В 1754 году герцог распорядился 
построить новый порт. Работами руководили двое немецких масте-
ров, а работали латышские крестьяне, поденщики и даже солда-
ты, летом каждый день более 60 человек. Восстановили ряды свай 
и укрепили. Однако сильные шторма регулярно портили и новые 
сооружения, и в 1761 году в протоколе Купеческой гильдии ска-
зано: «…северный больверк (мол) в плачевном состоянии, даже 
следует опасаться, что во время сильного шторма или ледохода 
всему нашему порту может грозить опасность. Если произойдет 
то, чего никто не хотел бы пережить, то всей нашей торговле при-
дет конец». И в 1763 году: «Элтерманис и старейшины Купеческой 
гильдии считают необходимым обсудить плачевное состояние 
нашего порта, (…) поскольку благосостояние местных жителей и 
предпосылки для расцвета города зависят от порта. Устье порта в 
таком состоянии, что корабли не могут ни войти в него, ни выйти. 
Этой осенью некоторые судовладельцы пережили несчастье, 
когда, оказавшись в середине устья, они потеряли свои корабли 
или сели на мель, чего ранее не случалось. (…) Этой осенью в 
порт не вошло ни одного корабля, который не потерпел бы убыт-
ков. На северной стороне море снова смыло один участок мола, и 
лоцман больше не может вывести корабли из порта». 

Все же в 1765 году отмечено, что фарватер глубиной 10–12 
футов (3–3,6 м), значит, он безопасен. После длительных ремонт-
ных работ в 1773 году был укреплен Северный мол (120 саже-
ней = 252 м) и Южный мол (106 саженей = 223 м). Тогда в 
Вентспилсский порт вошло 60–72 корабля в год, а после присое-
динения к Российской империи – всего 20–30 в год. 
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Первые кандидаты 
на пост президента 
Банка Латвии 
В качестве кандидатов на должность 
президента Банка Латвии прозвучали 
два имени – руководителя «Swedbank 
Latvija» Рейниса Рубениса и члена 
Совета по фискальной дисциплине, быв-
шего руководителя Представительства 
Европейской комиссии в Латвии Инны 
Штейнбуки. Срок полномочий нынешне-
го руководителя Банка Латвии Илмарса 
Римшевича истекает в декабре. 

Первые осужденные по делу 
«Латвэнерго» отправятся 
в тюрьму 
Вступило в силу решение суда, согласно 
которому в одном из процессов, связан-
ных со взяточничеством в «Латвэнерго», 
бывшему вице-президенту предприятия 
Айгарсу Мелько, бывшему производ-
ственному директору Гунарсу Цветкову 
и руководителю предприятия «Energy 
Consulting» Андрею Ливановичу присуж-
дены реальные тюремные сроки. 

Новорожденные больше 
не будут получать статус 
неграждан 
Сейм в окончательном чтении принял 
инициированный бывшим президен-
том Раймондсом Вейонисом законопро-
ект о прекращении присвоения статуса 
неграждан новорожденным детям начи-
ная с 1 января 2020 года. 

Шефу полиции грозят 
увольнением 
Министр внутренних дел Сандис Гиргенс 
пообещал оценить ответственность 
начальника Государственной поли-
ции Интса Кюзиса. Существует вероят-
ность, что он будет снят с должности 
после того, как в Латгальском управле-
нии за взяточничество было задержано 
высокое должностное лицо. Судьба И. 
Кюзиса решится после того, как обвиня-
емому будут предъявлены официальные 
обвинения.
 
Педагоги обещают подождать 
гарантий со стороны 
правительства 
Латвийский профсоюз работников обра-
зования и науки продлил до марта срок 
подачи гарантий повышения зарплаты 
педагогов, в противном случае будут 
проведены акции протеста. 

Идеи по бюджету – 
только совместно 
Достигнута договоренность, что фрак-
ции партий, формирующих правитель-
ство, в Сейме не будут индивидуально 
выдвигать предложения по бюджету, это 
сделает коалиция совместно. Пока что 
партии, правда, еще не договорились о 
каком-либо совместном предложении о 
бюджете на следующий год. 

У судей не будет 
административного 
иммунитета 
Юстиционный совет концептуально под-
держал инициативу отменить иммуни-
тет судей в случае административных 
нарушений. Это означает, что судья в 
случае совершения административного 
нарушения будет нести административ-
ную ответственность, как и любой другой 
член общества.

НОВОСТИ ЛАТВИИ

Один из самых известных в своё время и влиятельных предпринимателей 
Вентспилса и всей Латвии Мамерт Вайвадс неделю назад испытал на себе сюжет, 
достойный остросюжетного фильма.  На него напали в собственном доме, предпри-
ниматель был связан, ему были нанесены телесные повреждения, а также он был 
основательно ограблен.  

В своём доме связан и ограблен бывший руководитель 
«Ventspils nafta» Вайвадс

В Земгальском региональном управ-
лении Государственной полиции 
сообщили, что ограбление произо-
шло вечером 15 октября. Был уже 
тёмный вечер вторника, а сооб-

щение в полицию поступило около 20.30. 
Правда, газета “Latvijas Avīze” сообщила, что 
ограбление произошло в минувшее воскресе-
нье в светлое время суток. По сообщениям 
полиции, ограбление произошло в частной 
собственности М. Вайвадса в Кандавском 
крае. В собственности произошло ограбление 
в большом размере и в организованной груп-
пе.  Согласно информации полиции, унесено 
было похищенного на крупную сумму. Не рас-
крывается, что конкретно было похищено у М. 
Вайвадса, однако, оказавшаяся в распоряже-
нии газеты “Latvijas Avīze» информация сви-

детельствует о том, что из сейфа предприни-
мателя были похищены несколько десятков 
тысяч евро и долларов США.  

Во время нападения злоумышленники 
ворвались в дом М. Вайвадса, они были в 
масках. Хозяин дома и его супруга были свя-
заны, мужчине нанесены телесные повреж-
дения. Против пострадавших огнестрельное 
оружие применено не было. Когда прибыли 

сотрудники полиции, М. Вайвадс от госпита-
лизации отказался.  

После констатации факта ограбления 
были направленны эксперты и кинологи, а 
также проведён опрос жителей. Полиция 
подчёркивает, что в настоящее время прово-
дится активное расследование, но ни одно 
лицо не задержано.  В интересах следствия 
более подробной информации полиция не 
даёт. 

Имя М. Вайвадса вентспилчанам хоро-
шо известно. Предприниматель, которому в 
этом году исполнилось 75 лет, в своё время 
был одним из влиятельнейших лиц в горо-
де Вентспилсе и среди самых известных 
предпринимателей во всей Латвии, так как 
являлся председателем совета АО «Ventspils 
nafta» и президентом АО «Latvijas naftas 
tranzīts». 

В последние годы жил тихо, в 2017 году 
был награждён золотым значком «Почётный 
гражданин Кандавского края» за вклад в 
развитие Кандавского сельскохозяйственно-
го техникума, Кандавы и волости и беско-
рыстную финансовую поддержку в организа-
ции культурных и спортивных мероприятий 
в крае. 

Кисломолочные продукты, в том числе кефир и творог, содержат микроорганиз-
мы, которые стимулируют иммунную систему человека и в холодное время года 
помогают уберечься от простуды. К тому же, как кефир, так и творог идеально 
подходят для различных диет. 

Для здоровья и долгих лет жизни

С амый титулованный из всех кис-
ломолочных продуктов – кефир, 
и это не напрасно. Поскольку 
кефир очень богат витамина-
ми, минеральными веществами, 

жирами и легко ассимилируемыми белка-
ми, он благотворно влияет на сердечно-со-
судистую, нервную и дыхательную системы. 
Диетологи рекомендуют употреблять кефир 
для восстановления сил в случае анемии, а 
также при заболеваниях желудочно-кишеч-
ного тракта. Кефирная диета рекомендует-
ся и тем, кто страдает от мышечных судорог. 
Японские ученые даже выяснили, что кефир 
помогает не только при простудных заболе-
ваниях, его рекомендуют употреблять и при 
онкологических болезнях. Однако для того, 
чтобы проявился лечебный эффект этого 
напитка, его необходимо пить регулярно и не 
менее двух стаканов в день. 

VENTSPILNIEKS.LV ПРЕДЛАГАЕТ 
НЕСКОЛЬКО ПРОВЕРЕННЫХ 
НАРОДНЫХ РЕЦЕПТОВ

Против гипертонии: в стакан кефира 
добавить чайную ложку молотой корицы. 
Пить по 1/3 стакана 3 раза в день. Курс лече-
ния – 10 дней. 

Против запоров: свежий укроп и петруш-
ку (взять по 50 г) посыпать небольшим коли-
чеством соли и залить холодной кипяченой 
водой, затем оставить настаиваться на пол-
часа. Затем зелень промыть, обдать кипят-
ком, дать обсохнуть и измельчить. Добавить 
литр кефира, 1/4 чайной ложки тмина, 
накрыть крышкой и настаивать 12 часов. 
Пить по 2 стакана вечером перед сном. Курс 
– 3–7 дней. Или взять 0,5 л кефира, добавить 
2 столовые ложки пшеничных отрубей и пить 
по полстакана 4 раза в день за полчаса до 
еды. Kурс – 7–10 дней. 

Против язвы желудка и двенадцати-
перстной кишки, для профилактики ате-
росклероза: в стакан кефира добавить сто-

ловую ложку нерафинированного расти-
тельного масла. Пить 1–2 раза в день за 
полчаса до еды. Курс – 2–3 месяца. 

Следует учитывать, что кефир не 
рекомендуется употреблять людям, 
которые страдают подагрой, ревматиз-
мом и рахитом. 

РАЗГРУЗОЧНЫЕ ДНИ
Keфир – один из самых полезных кис-

ломолочных продуктов. Если употреблять 
его в пищу регулярно, организм очищается 
от шлаков, удается упорядочить микрофлору 
кишечника, а печень, почки и сердечно-сосу-
дистая система значительно лучше справля-
ются с нагрузками. Поэтому, если вы хотите 
избавиться от лишних килограммов, ничего 
лучше и проще кефирной диеты не найти. 
К тому же, существует несколько вариантов 
такой диеты. 

Moнодиета на три дня. Moнодиета озна-
чает, что в течение трех дней нужно употре-
блять только кефир: 1–1,5 литра свежего 
кефира без сахара выпивают в 5–6 приемов, 
соблюдая равные временные интервалы. 

Keфир + фрукты. Эта диета рассчитана 
на 5–6 дней. Выпивают 1–1,5 литра кефира в 
день, дополняя однообразное питание слад-
кими фруктами или, если есть желание, ово-
щами, но не более 1 кг в день. 

«Ленивая» диета. Для этой диеты время 
не ограничено, к тому же, она не только 
самая известная, но и легче всего реализу-
ется. Один день соблюдают монодиету, когда 
употребляют только кефир – 1–1,5 литра, а 
на следующий день едят как обычно. 

Если вы серьезно решили сесть на диету 
(как-никак на носу празднование Дня рожде-
ния Латвии, да и Рождество и Новый год не 
за горами), можем порекомендовать вам тво-
рожную диету, которая подходит всем. 

Почему так? Творог не только богат вита-
минами A, D, E, B2, в нем много микроэле-
ментов – кальций, фосфор, железо, магний, 

а также белок. Творожный белок абсолют-
но не засоряет организм, так как всасывает-
ся практически полностью. Именно поэтому 
употребление в пищу этого продукта обеспе-
чивает нормальную деятельность пищева-
рительной, кровеносной и нервной систем. 

Существует несколько видов творожной 
диеты, однако, как и любую монодиету, ее 
нельзя соблюдать более 5–7 дней. 

500 г творога и 2 столовые ложки кефи-
ра необходимо разделить на 5 приемов 
пищи. Из напитков допустим стакан отвара 
шиповника, в неограниченном объеме – вода 
и зеленый чай. Диету необходимо соблюдать 
3–5 дней. 

300-500 г творога и 1 л кефира нужно раз-
делить на 5 приемов пищи. Вместо кефира 
можно пить молоко с низким содержанием 
жира. Вода, зеленый или травяной чай – в 
неограниченном объеме. Диета рассчитана 
на 3–5 дней. 

Диета включает 4 приема пищи, в каждый 
из которых можно съесть 100 г творога с 1-2 
чайными ложками пищевых отрубей, кото-
рые за полчаса до употребления необходи-
мо залить горячей водой. К творогу можно 
добавить фрукты, ягоды и мед. Утром и вече-
ром – по стакану кефира или пахты. Можно 
испечь творожную запеканку с фруктами. 
Диету рекомендуется соблюдать 5–7 дней. 

Никаких запретов на употребление в пищу 
творога практически нет. Ограничить его 
стоит лишь в том случае, если имеется очень 
тяжелая патология почек. 

В течение всего октября у нас была тёплая и приятная осень, однако рано или поздно 
она должна была закончиться. И эта красивая золотая осень полностью закончится 
уже в конце этой недели, свидетельствует прогноз Латвийского центра среды, гео-
логии и метеорологии. 

Вот и первые предвестники зимы!

З олотая осень действительно была 
красивой, даже несмотря на частые 
сильные порывы ветра.  Согласно 
данным, обобщенным центром, что 
наша убеждённость в том, что осен-

ние ветры у нас, в Вентспилсе стали слиш-

ком частыми и сильными, оказалась невер-
ной. Пожилые жители Вентспилса помнят, что 
в 60-е годы прошлого столетия штормовых 
ветров было больше, чем в наши дни, к тому 
же чаше наблюдались и сильные бури.  

В выходные дни в нашем регионе усилит-

ся влияние циклона. Небо будет облачным, с 
частыми и временами сильными дождями, к 
тому же ожидается, что будет и мокрый снег, 
а также может заснежить и основательнее. 
Будет дуть западный ветер, порывы которого в 
субботу и в ночь на воскресенье на побережье 
могут достигнуть до 20-22 м/с! Этот порыви-
стый ветер также принесёт и более холодный 
воздух. У нас на побережье ночами ещё не 
будет наблюдаться минусовая температура, 
однако дальше вглубь уже будет мороз. 
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На последней минуте 
обыграли чемпионов –  
«RIGA FC»
Очень важную победу в борьбе за 
бронзовые медали на чемпиона-
те Латвии в субботу одержали фут-
болисты ФК «Вентспилс», которые 
на своем поле со счетом 2:1 обо-
шли чемпионов – «Riga FC». Гости 
быстро вырвались вперед, но во 
втором тайме хозяева отыгрались 
(Лукас Резенде), а в компенсиро-
ванное время на последней минуте 
победу вырвал Робертс Мицкевич. 
ФК «Вентспилс» с 47 очками в 30 
играх закрепился на 3-м месте. 
Юрмальский «Спартак» отстает на 7 
очков (2 игры в резерве). 

Приблизились к лидерам 
Еще одну убедительную побе-
ду в играх чемпионата Латвийско-
эстонской баскетбольной лиги 
отпраздновали нынешние чемпио-
ны – БК «Вентспилс», которые у 
себя дома со счетом 97:61 обыгра-
ли таллинский «Kalev/TLU». Самым 
результативным игроком стал Янис 
Берзиньш (14 очков), У Клавса 
Чаварса «double-double» – 11 очков 
и 10 подборов. Это была четвертая 
победа вентспилчан в пяти играх, 
которая позволила приблизиться к 
«VEF Rīga» и БK «Ogre».

15-е место в Европе 
Вентспилсский спортсмен Томс 
Гринбергс (BMX фристайл) завоевал 
15-е место на чемпионате Европы. 
На прошедших в Италии состязани-
ях латыш набрал 55,10 очка, одна-
ко ему не хватило 12 очков, чтобы 
попасть в число двенадцати лучших.
 
В первой домашней игре – 
победа в трех сетах 
Убедительную победу в первой 
домашней встрече нового сезо-
на Латвийской национальной лиги 
отпраздновал ВК «Вентспилс», кото-
рый в Парвенте со счетом 3-0 (25:23, 
25:17, 25:19) обыграл талсинских 
волейболистов. Лучшим с 15 очками 
стал Оскарс Пуга, а 12 очков набрал 
Роландс Озолиньш. 

Боксер Гришунин поборется 
за пояс 
Вентспилсский профессиональный 
боксер Николай Гришунин 2 ноя-
бря в Риге проведет свой 14-й бой. 
На сей раз он будет бороться за 
вакантный чемпионский пояс «IBA 
Intercontinental», который является 
вторым самым престижным титулом 
в ранге трофеев Международной 
ассоциации бокса. 

Dzintaru 20a, Ventspils, LV-3602, Latvija
Tālr.: 63602501, E-mail: unifreight@unifreight.lv

Ar AS Unifreight Logistics  
Jūsu bizness ir drošās rokās!

Uzticiet savu kravu 
pārvadāšanu 
profesionāļiem!

АО “Unifreight Logistics” в 2018 году в бюджет Вентспилсского самоуправления в виде подоходного налога с населения заплатило 44 371 евро.

За финансовые преступления 
Латвийской футбольной федерации 
(ЛФФ) и бесхозяйственно использован-
ные деньги, мы, скорее всего заплатим 
сегодня, лишив футбол денег на раз-
витие завтра, сказал в интервью BNN 
отстраненный с должности президента 
ЛФФ Каспарс Горкшс. «Нужно активно 
бороться с лицами, например, с [бывши-
ми] генеральными секретарями за допу-
щенные в прошлом ошибки. Наказание 
не должно ограничиваться выплатой 
какого-то подсчитанного налога, которая 
может быть взята из денег, предназна-
ченных на футбол. Этих людей нужно 
призвать к [реальной] ответственности».

После довольно скромного старта на чемпионате мира в Таиланде, где побороться 
за медали помешали проблемы со здоровьем (после операции по поводу аппенди-
цита было рекомендовано в течение двух месяцев отказаться от тренировок), вент-
спилчанка Ребека Коха на этой неделе в столице Румынии Бухаресте подтвердила, 
что является одной из лучших штангисток мира. Она убедительно победила на чем-
пионате Европы по тяжелой атлетике U-23.

Победила без вариантов

Р. Коха в своей категории до 59 кг 
подняла штангу во всех шести 
попытках.  Сначала в рывке она 
взяла штангу весом 93, 97 и 100 
кг. В свою очередь в толчке спор-

тсменка подняла штангу весом 112, 115 и 119 
кг, убедительно опередив конкуренток. В сумме 
двух дисциплин результат Р. Кохи составил 219 
кг, на втором месте осталась россиянка Ольга 
Тё, которая в сумме подняла на десять кило-
граммов меньше, чем Коха. В свою очередь 
румынская штангистка Флорина Хулпан было 
третьей с результатом 207 килограммов.  

Следует отметить, что у Ребеки Кохи и обе 
малые золотые медали в рывке и толчке. 
Следовательно, полный комплект! 

В этом году у Ребеки это второй значи-
мый титул. Весной она стала чемпионкой 
Европы среди взрослых штангисток, в свою 

очередь на состоявшемся недавно чемпио-
нате мира среди взрослых спортсменок она 
была не столь успешной, как от неё ожида-

ли большинство её болельщиков, и осталась 
на восьмом месте. Как затем подчеркнул её 
тренер Эдурдс Андрушкевичс, главное – это 
олимпийский рейтинг на предстоящих лет-
них олимпийских играх 2020 года в Токио.  До 
чемпионата Европы вентспилчанка была на 
пятой позиции, что даёт достаточно твёрдую 
путёвку в Токио. 

Для второй вентспилчанки Даниэлы 
Ивановой первые олимпийские игры могут 
быть через пять лет в Париже. В прошлом 
году чемпионка Европы U-17 на сей раз 

стартовала на чемпионате Европы U-20 и в 
сумме заняла восьмое место. В рывке она 
убедительно подняла вес 84 и 86 кг, однако с 
весом в 88 кг справиться не смогла. В толч-
ке у неё были удачными первые две попытки 
– соответственно 107 и 110 кг, однако штанга 
весом в 114 кг оказалась слишком тяжёлой. 
В сумме – 196 кг.

В четверг, когда новый номер «Ventspilnieks.
lv» был уже в типографии, состязались и 
Ритварс Сухаревс, который также претендует 
на золотую медаль, и Армандс Межинскис.  

Горкшс: в ЛФФ списывались крупные 
суммы, выделенные на развитие футбола

С ледует отметить, что двумя пре-
дыдущими секретарями были 
Янис Межецкис и сменивший 
его позднее Эдгарс Пукинскс. 
17 октября нынешнего года во 

время третьего внеочередного конгресса ЛФФ 
Горкшс не выдержал голосование о выраже-
нии доверия и с перевесом в семь голосов 
был отстранен с должности президента ЛФФ.

«Мы не можем найти под столом приле-
пленную жвачку, засунуть ее в рот, жевать и 
надеяться, что к ней вернется вкус».

Таким выражением Горкшс охарактеризо-
вал ситуацию, в которую попала ЛФФ. По его 
мнению, большинство членов федерации не 
хотят перемен, которые могли бы повлиять 
на то, каким образом ранее использовались 
предназначенные для футбола деньги.

В беседе с BNN Горкшс отметил, что при 
вступлении в должность, у него были опре-
деленные цели относительно развития, кото-
рые, однако, в определенной степени транс-
формировались, поскольку пришлось стол-
кнуться с ошибками, допущенными в про-
шлом. «ЛФФ пришлось столкнуться с заклю-
чением ревизора, в котором было указано на 
ряд недостатков, которые в прошлом были 
были допущены в финансовой и хозяйствен-
ной деятельности футбольной федерации. 
Эти недостатки нужно устранять».

Ведение финансов, административная рабо-
та входили в ответственность двух предыдущих 
генеральных секретарей. «Предъявленные 
ревизорами требования касались именно их 
обязанностей. Выписывание различных сче-
тов, уплата налогов входили в их ответствен-
ность. Очевидно, менять годами применяе-
мую практику не хотелось. Именно это было 
для меня самым большим открытием, когда 
я перенял повседневные и финансовые дела 
Латвийской футбольной федерации».

ДОГОВОРЫ С ПРИЗНАКАМИ ФИКТИВ-
НЫХ ДОГОВОРОВ. ПОЛИТИЧЕСКОЕ 
ДАВЛЕНИЕ. «УТЕЧКА» ДЕНЕГ

Политическое давление, будучи в долж-
ности президента ЛФФ, по утверждению 

Горкшса, он ощущал в течение всех полутора 
лет и это было неотъемлемой частью зани-
маемой им должности. Перечисляя направ-
ления работы, Горкшс отмечает: «Первое 
— ежедневная работа, которую мне нужно 
было перенять в полном объеме. Второе — 
реализация видения роста. И третье, с чем 
пришлось столкнуться, — выраженное сопро-
тивление, чтобы не были подняты какие-ли-
бо дела прошлого, не были выявлены недо-
статки. Ощущалась гонка за перехват власти 
извне».

Горкшс подчеркнул, что правительство и 
ответственные лица [в футбольной отрас-
ли] должны взять на себя ответственность 
за то, что ЛФФ годами не подавала государ-
ству отчеты об использовании выделенно-
го финансирования. «Не поданы отчеты об 
использовании финансирования, выделенно-
го на различные футбольные мероприятия. 
Имеется ряд нарушений, в том числе уклоне-
ние от уплаты налогов. Есть использование 
потенциальных трудовых договоров как части 
оплаты труда. Есть договоры с футбольной 
федерацией или с родственными лицами, с 
приближенными лицами с признаками фик-
тивных договоров, которые также следует 
изучить, что также предусматривает подсчет 
налогов, и, конечно, их оплату».

Кроме того, Горкшс подчеркнул, что одна 
их брешей ЛФФ — сделки с дочерними ком-
паниями футбольной федерации, через кото-
рые списывались крупные денежные суммы, 
которые можно было направить на развитие 
футбола.

«Футбольная федерация занимала круп-
ные суммы своим дочерним компаниям, кото-
рые затем передавались в долг частным 
лицам, а сами дочерние компании единоглас-
ным решением должностных лиц футбольной 
федерации отправлялись на ликвидацию». 
Благодаря такой системе возвращать деньги 
никому не пришлось.

Один из первых внеочередных конгрес-
сов об отстранении Горкшса состоялся после 
завершения аудита в учебно-тренировоч-
ном центре в Стайцеле. «Это долгое время 
было выстраданным дитем Латвийской фут-
больной федерации. Мы обнаружили, можно 
сказать, разветвленную систему предприя-
тий. А также то, что футбольная федерация в 
принципе содержит на свои средства частную 
школу Яниса Бакманиса, тем самым в опре-
деленной мере вырывая деньги, предназна-
чавшиеся на развитие футбола».

Горкшс отмечает, что в работе предыду-
щего руководства ЛФФ были обнаружены 
договоры с признаками фиктивных догово-
ров — не хватало актов приема-сдачи, отче-
тов о проделанной работе. Было непонятно, 
были ли вообще предприятия приближенных 
к работникам ЛФФ лиц квалифицированы 
оказывать соответствующие услуги, расска-
зал Горкшс.

«Часто в документах ЛФФ не хвата-
ло и договоров, которые свидетельствова-
ли бы о заключении этих сделок и об их 
легитимности».

«Тут мы попадаем в ситуацию, когда козел 
назначен садовником»

По словам Горкшса, ЛФФ сейчас находится 
в непривычной, даже в кризисной ситуации, 
поскольку правление долгое время не назна-
чало генерального секретаря. «У нас его не 
было. Поэтому после выражения недоверия 
ЛФФ осталось без лица с правом подписи. 
Повседневные процессы в футбольной феде-
рации сейчас нарушены».

На вопрос о том, почему на должности 
в ЛФФ хотят назначить не тех людей, кото-
рые знают спортивную отрасль, а политиче-
ских фигур, Горкшс отметил: «Одна из глав-
ных задач на посту президента — создать 
связи с государством, с муниципальными и 
международными организациями. Зачастую 
эта необходимость ложно понимается таким 
образом, будто на должность президента 
нужно назначить политика или человека, 
связанного с самоуправлениями, поскольку 
это автоматически поспособствует созданию 
этих связей».

Говоря о том, кто мог бы стать следую-
щим президентом ЛФФ, Горкшс подчеркнул, 
что этот человек определенно должен про-
двигать дальше начатые изменения. «Я гор-
жусь делами, которые мы начали. Мне хоте-
лось бы видеть кого-то, кто взял бы на себя 
ответственность и довел бы эти процессы 
до конца. Это будет большой проверкой для 
правления, поскольку сейчас оно решило 
утвердить генерального секретаря, которому 
придется обратиться к самому себе с требо-
ванием объяснить действия, допущенные в 
прошлом. Тут мы попадаем в ситуацию, когда 
козел назначается садовником.

Довольно большое число членов феде-
рации, которые меня поддержали, доказы-
вает, что [в федерации] есть люди, жажду-
щие перемен, которые хотят завершить про-
цесс очищения. После длительной стагна-
ции это необходимо, и лишь тогда это можно 
будет использовать как чистую платформу 
для толчка. Тогда и можно будет сконцентри-
роваться на позитивных делах».

«Например, начатая борьба с манипуля-
циями с результатами игр, первое в истории 
выделенное министерством финансирова-
ние футбольной инфраструктуры в регио-
нах, крупные международные мероприятия, 
которые мы организовали. В футболе про-
исходит много положительных вещей, но, 
к сожалению, этот фон оставляет горькое 
послевкусие, делая его не столь позитив-
ным. Поэтому я надеюсь, что и правление, 
и тот, кто займет мое место, подойдут к этой 
должности с полной ответственностью», — 
сказал Горкшс.

Симона Шьядите, BNN
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НОВОСТИ ВЕНТСПИЛСА

Это правительство в Риге не понимает, что они – правительство Латвии. Они воспринимают себя как Рижское самоуправ-
ление. И все время мешают. (..) Что Кариньш вмешивается? И свинья не его, и поле не его (..) Рижская городская дума, осу-
ществляя территориальное планирование, должно выбрать, в каком месте должен быть концертный зал. Рижская город-
ская дума этого не сделала. Что это означает? Что Рижская городская дума не считает, что в Риге необходим концерт-
ный зал. И правильно считает. Так как в Риге не нужен концертный зал. В Латвии четыре концертных зала, этого впол-
не достаточно. И если нужно название «Национальный концертный зал», то добро пожаловать – в Вентспилсе мог бы 
быть Национальный концертный зал «Латвия». Рижане ведь могут приехать. Если Рижская городская дума не счи-
тает, что Риге нужен концертный зал. И почему в этот процесс вмешивается Кариньш? Если его изберут председате-
лем Рижской думы вместо Бурова, (..) то в его компетенции будет выбирать, в каком месте [строить концертный зал].

(Из пресс-конференции Айварса Лембергса 16 октября) 
• • •

Свинья и поле Kaриньша 

если Латвия хочет вырваться на «музыкальный рынок» «высоко-
го качества» (в отношении содержания и акустических возмож-
ностей), привлекая и зарубежных зрителей, то есть музыкальных 
туристов, то едва ли это удастся, если подобного концертного зала 
не будет именно в столице, которая наряду с концертами исполни-
телей высокого класса предлагает и другие возможности, которых, 
к сожалению, в Вентспилсе нет. 

Упомянутая цитата господина Лембергса свидетельствует о еще 
одном привычном нюансе в коммуникации нашего отстраненно-
го городского мэра. А именно, весьма свободной импровизации 
с фактами, когда все сваливается в одну кучу, а затем делаются 
выводы из этой «свободной импровизации». В этом случае произо-
шло то же самое. Конечно, выделить место для концертного зала 
– задача Рижской думы, но в данном случае нельзя сказать, что 
концертный зал – это и не свинья, и не поле Кариньша и его этот 
вопрос не касается. Объекты национального значения находились 
и будут находиться в ведении правительства Латвии. Упомянем 
хотя бы Национальную библиотеку – спроектированный Гунарсом 
Биркертсом «Замок света» – все государственные профессиональ-
ные театры, музеи и другие крупные объекты. К тому же, именно 
выбор места для концертного зала был главным камнем преткно-
вения в коммуникации между Министерством культуры и Рижским 
самоуправлением, а не то, что Рига считает сам концертный зал 
ненужным. 

И подобное – в контексте смешивания различных фактов в кучу 
– резонирование нашего городского главы по поводу Кариньша, 
правительства, Рижской думы и акустического концертного зала 
уже становится достаточно комичным, где главная задача речи – 
критиковать ради самой критики. Так сказать, что-то плохое нужно 
сказать даже тогда, когда сказать особенно нечего. 

Искренне ваша «Ventspilnieks.lv»

В гостях – елгавчане 
В думе побывали с визитом члены 
Комиссии по оценке проектов интегри-
рованных территориальных инвестиций, 
созданной в Елгавской городской думе. 

Избил жену
Некий мужчина избил свою бывшую 
жену в коридоре Вентспилсского участ-
ка Государственной полиции. Он получил 
наказание в виде принудительных работ 
длительностью 240 часов. 

Центр уже строят 
Начался отсчет времени. В течение двух 
лет на улице Рупниецибас, 2, должен быть 
построен Центр науки и инноваций. 

Kрест будет 
Начались работы по восстановлению 
башни Евангелически-лютеранской церк-
ви Св. Николая. До конца года в церкви 
будет реконструирована башня и постав-
лен новый крест. 

Новая выставка
В «Юрас варты» открыта выставка худож-
ницы Вии Зарини. 

Законсервируют фонтаны 
В преддверии зимы 10 городских фонта-
нов будут законсервированы. 

Юбилей
Вентспилсский международный центр 
радиоастрономии отпраздновал 25-летний 
юбилей, в честь которого организуются 
Дни открытых дверей. 

Осваивают дигитализацию 
Началось обучение, которое позволит в 
будущем процесс строительства докумен-
тировать в электронном формате. 

Дома снесут 
На заседании думы принято решение 
снести три нежилых здания на улице 
Фабрикас. 

Пианистки побеждают 
Пианистки Центральной начальной школы 
заняли почетные места в Рижском между-
народном конкурсе юных пианистов. 

Выплатят пособия 
С 1 ноября самоуправление начнет выпла-
чивать пособия политически репрессиро-
ванным лицам. 

533 команды
На участие в конкурсе «Вентспилсский 
ИТ-вызов – 2019» зарегистрировали заяв-
ки 533 команды – всего 2132 участника. 

Маршалл в Вентспилсе 
6 декабря с единственным сольным кон-
цертом в Латвии – в вентспилсском кон-
цертном зале «Латвия» выступит британ-
ский органист, композитор и дирижер Уэйн 
Маршалл. 

Пропали газеты 
«Латвияс пастс» умудрилось потерять 
почти весь тираж издания «Вентас Балсс» 
на русском языке.
 Mузей экспериментирует 
До 4 декабря в Замке Ливонского ордена 
можно осмотреть выставку «Эксперименты 
и копии в археологии».

О строительстве акустического концертного зала в 
Латвии говорят уже десять лет. По различным при-
чинам и псевдопричинам такой необходимый для 
музыкантов проект все еще в начальной стадии, что, 
бесспорно, мешает всей семье музыкантов и, следо-

вательно, зрителям – а как же иначе? – многие выдающиеся кон-
церты, выдающиеся деятели искусств и музыкальные представле-
ния прошли мимо. Однако точка зрения нашего мэра, весьма кон-
траверсийная, если выражаться дипломатично, вновь взволновала 
большую семью музыкантов. Конечно-конечно, акустика, строение 
и возможности нашего концертного зала уже заслужили много хоро-
ших слов… И все же – и Вентспилсский, и Цесисский, и Лиепайский, 
и Резекненский концертный зал, определенно, не соответствуют 
тому стандарту, о котором мы говорили в связи с Рижским акусти-
ческим концертным залом. Но и это не главное… 

В своей речи, комментируя проект Рижского акустического кон-
цертного зала, господин Лембергс весьма иронично и, как водит-
ся, используя просторечия, характеризует работу правительства 
Кариньша и самого Кариньша. На сей раз в связи с акустическим 
концертным залом. И – как обычно – путает разные вещи. Первое 
– акустический концертный зал в Риге принципиально отличает-
ся от всех имеющихся залов в других регионах. И об этом скажет 
любой музыкант. Второе – не название «Национальный концерт-
ный зал» в этом проекте главное. Главное – конкретное содержа-
ние, специфика качества и строительства подобного концертного 
зала. Поэтому присвоение почетного названия «Национальный 
концертный зал» далеко не самое важное. 

Третье – в Латвии имеется не только Рига и Вентспилс. Есть и 
много других городов и краев. И вряд ли в Алуксне, Даугавпилсе 
или Салацгриве любителям музыки будет все равно, отправить-
ся в концертное путешествие в Ригу или Вентспилс. И, наконец, 

 Окончание. Начало на 1 стр. Вентспилсе удалось привлечь новые паром-
ные линии, в результате чего свободный порт 
стал самым большим центром в Латвии по 
перевозке грузов на паромах.  В результате 
общих мероприятий правления свободного 
порта привлечены 20 новых заводов, постро-
ены и сданы в аренду 9 производственных 
помещений, а ещё 3 находятся в стадии 
строительства».   

В то же время правление Управления сво-
бодного порта активно борется с неугодны-
ми ему предприятиями. В качестве примера 
можно упомянуть беспрецедентный граж-
данский иск, в рамках которого УСП тре-
бует признать его право собственности на 
недвижимые собственности АО “Kālija parks” 
стоимостью более шести миллионов. Иск 
УСП обосновывает устойчивым сокращени-
ем объёма переваленных предприятием гру-
зов.  АО “Kālija parks” все обвинения отрица-
ет и называет иск УСП необоснованным и 
юридически абсурдным. Следует отметить, 
что “Kālija parks” – единственное предприя-
тие, которое, по мнению свободного порта, 
за недостаточный грузооборот решено было 
экспроприировать. УСП не реагирует на 
годами простаивающий “Baltic Juice Terminal” 
и также не возражает против скромных объ-
ёмов перевалки “Ventspils Grain Terminal”. В 
свою очередь “Kālija parks”, который только в 
2018 году в виде налога на недвижимую соб-
ственность заплатил 132 364,39 евро, в каче-
стве подоходного налога с населения – 21 
691,33 евро и у которого нет никаких долгов 
по отношении УСП, обречен на уничтожение.  

УСП не афиширует свой длительный про-
стой территории на Кустес дамбис, 30A – про-
изводственные помещения площадью более 
7000 м2 на прилегающей обширной террито-

Срочно продлены полномочия Лембергса, Витолиньша, Блумбергса и 
Ошениекса в правлении Управления Вентспилсского свободного порта 

общая структура грузов, привлечены новые 
виды грузов, таким образом достигнуто 
разнообразие работы порта. В результате 
мероприятий правления свободного порта в 

рии. В своё время свободный порт построил 
это производство для нужд ООО “Dendrolight 
Latvija”, Вентспилсская дума вложила сред-
ства для создания публичной инфраструкту-
ры, однако в 2014 году предприятие начало 
процесс неплатёжеспособности и летом 2016 
года было ликвидировано. После продол-
жавшихся более года попыток найти новых 
арендаторов в производственных помещени-
ях начал работать производитель продуктов 
деревообработки ООО “Latvian Port”. Менее 
чем через год из-за долгов по налогам рабо-
ту предприятия остановили. Согласно инфор-
мации Firmas.lv, в сентябре этого года пред-
приятию объявлена неплатежеспособность.  
Работники ООО “Latvian Port” жаловались, 
что уже вскоре после начала работы им не 
выплатили зарплату за два месяца. Однако 
Управление свободного порта сообщило: “К 
сожалению, вмешиваться в саму предпри-
нимательскую деятельность, в том числе в 
отношения предприятия с работниками, у 
Управления Вентспилсского свободного порта 
нет никакого права». 

В решении думы, которым продлены полно-
мочия Айвара Лембергса, Яниса Витолиньша, 
Гунтиса Блумбергса и Дидзиса Ошениекса в 
правлении УСП сказано, что срок полномо-
чий необходимо продлить, чтобы реализо-
вать цели,  включенные в Стратегию разви-
тия города Вентспилса до 2030 года, и обе-
спечить долгосрочное и стабильное разви-
тие самоуправления, таким образом способ-
ствовать улучшению качества жизни жителей 
самоуправления города Вентспилса”.  

Работа на предприятиях, работающих в 
Вентспилсском свободном порту, для мно-
гих вентспилчан действительно очень важна, 
однако большую пользу от пребывания в 

Управлении ВСП получает и сама “четвёр-
ка думцев».  Хотя работа в правлении ВСП 
только три раза в месяц, заработная плата 
за это достаточно большая. Например, А. 
Лембергс в Управлении Вентспилского сво-
бодного порта в прошлом году заработал 
44 301 евро, на половину больше, чем в 
Вентспилсской городской думе, где его зара-
ботная плата составляла 20 067 евро. Я. 
Витолиньш в прошлом году получил ВСП 47 
497 евро, Г. Блумбергс – 46 042,01 евро, а Д. 
Ошениекс –  47 128,53 евро. 

В то же время Министерство сообщения в 
комментарии BNN отмечает, что в его компе-
тенции нет инструментов, которые могли бы 
повлиять на решение Вентспилсской город-
ской думы.

Министерство также указывает, что в прав-
лении Вентспилсского свободного порта 
состоят четыре представителя самоуправ-
ления, которые назначаются и отстраняют-
ся решением думы, а также четыре пред-
ставителя, выдвинутые министрами эконо-
мики, финансов, сообщения и охраны среды 
и регионального развития, которые назна-
чаются и отстраняются решением Кабинета 
министров.

На вопрос, когда будет готов законопроект, 
определяющий потолки срока полномочий, в 
министерстве указали, что в данный момент 
на собрании госсекретарей были объявле-
ны поправки к правилам Кабинета мини-
стров «Устав Управления Вентспилсского 
свободного порта», предусматривающие, 
что члены правления Вентспилсского порта 
будут назначаться сроком на пять лет, а 
также определяющие, что после заверше-
ния срока полномочий допустимо повторное 
назначение. 

В ночь на воскресенье можно поспать на час дольше!
В ночь с субботы на воскресенье, или с 26 на 27 октября, прои-

зойдет переход на зимнее время, и это означает, что стрелки часов 
нужно будет перевести на час назад, информирует Министерство 
экономики. Значит, мы сможем поспать на час дольше! 

Переход на летнее время ожидается весной – 29 марта следующе-
го года. Летнее время в Латвии впервые было введено в теперь уже 
далеком 1981 году. С 1997 года летнее время в силе с последнего 
воскресенья марта до последнего воскресенья октября. 
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Призывают подавать заявки 
Вентспилсское кра-
евое самоуправ-
ление призыва-
ет подавать заяв-
ки на аренду права 
на промышленное рыболовство в 2020 
году – на необходимое число инвентаря 
для рыбной ловли во внутренних водах 
и в прибрежных водах Балтийского 
моря на административной территории 
Вентспилсского края. 

Занятия в Угале 
Сказительница Лига Рейтере в рамках 
проекта «Латвийская школьная сумка» 
побывала в Угальской средней школе, 
где провела занятия по диалектам и 
провинциализмам. 

Торги на право аренды 
Проводятся торги на право аренды в 
собственности «Lauciņi» в Анце и 
«Silgali» в Блазме. 

Добрые дела
Пилтенская средняя школа приняла уча-
стие в Неделе добрых дел. 

Упражнялись в пении
Хоры Пилтенской, Угальской и Пузеской 
школ в течение двух дней осваивали 
в Угальской средней школе репертуар 
Праздника песни. 

Конфирмация состоялась 
В Угальской средней школе состоялась 
конфирмация учеников десятого класса. 

Манеж будет!
Приближается открытие нового Угальского 
спортивного манежа. У угальских детей 
будет возможность заниматься такими 
видами спорта, как толкание ядра, прыж-
ки в длину и прыжки с шестом. 

Новый договор
Вентспилсское краевое самоуправле-
ние и ООО «Вентспилсский комбинат 
по благоустройству» 2 октября заключи-
ли договор о сотрудничестве, поэтому в 
ближайшие пять лет в Вентспилсском 
крае услуги по управлению отхода-
ми будет предоставлять муниципаль-
ное ООО «Вентспилсский комбинат по 
благоустройству». 

Выставка в Юркалне
26 октября в Юркалнской библиотеке 
будет открыта выставка «Поколения 
латышей в изгнании в Швеции» в фото-
графиях Фрициса Форстманиса. 

Состоялся мотокросс 
19 октября в Юркалне состоялся 
Открытый чемпионат Вентспилсского 
края по мотокроссу. 

Сменился священник 

Священник Усмаской церкви Айнарс 
Костанда провел свое последнее бого-
служение в этом храме. Теперь в церкви 
будет другой священник. 

Ловят рыбу с берега 
В Юркалне прошел фестиваль по рыб-
ной ловле с берега моря и девятый 
Латвийский чемпионат по рыбной ловле 
в море в народном классе. 

Спасают деревья 
Учащиеся Попеской основной школы 
предлагают всем неравнодушным соби-
рать макулатуру, чтобы таким образом 
спасти деревья от вырубания. 

Посетили Прейли 
Работники сферы культуры края посети-
ли Прейли, чтобы познакомиться с опы-
том организации культурных мероприя-
тий в этом крае, а также осмотреть куль-
турно-исторические объекты.

В ВЕНТСПИЛССКОМ КРАЕ

Елгава и Пиерига. Хорошая новость в том, 
что до сих пор не получено информации 
о том, что в Вентспилсе из-за полученно-
го мяса у кого-либо возникли проблемы 
со здоровьем. Пока нет более подробной 
информации о том, насколько велик обо-
рот мяса в вентспилсской сети общепита, 
образовательных учреждениях и торговых 
точках. 

Инфицированное куриное мясо в большом 
объеме оказалось и в Вентспилсе
 Окончание. Начало на 1 стр.

Возможно, вентспилчане не заметили, но хозяйственная деятельность Олимпийского 
центра «Вентспилс» ежегодно несёт значительные финансовые убытки. К тому же 
потери продолжают неуклонно расти и приближаются к одному миллиону в год.   Как 
видно из годовых отчётов Олимпийского центра «Вентспилс»,  в 2017 году они состав-
ляли не менее 826 515 евро. В свою очередь в 2018 году они составили 576 086 евро. 
Значительно меньше, однако, если причислить перспективную программу поддержки 
спортсменов в объёме 400 тысяч евро, которая с 2018 года оказалась на балансе искус-
ственно созданного вентспилсского олимпийского подразделения, то отчётливо видны 
ежегодные потери в 1 миллион.   

Вентспилсское агентство развития топит 
Олимпийский центр «Вентспилс»! 

С тоит ли по этому поводу волно-
ваться, если спортивная жизнь 
в Вентспилсском олимпийском 
центре  в любом случае есть?  В 
конце концов, в 2018 году состо-

ялись 175 соревнований, из которых 45 были 
международного масштаба. И всё же, кто за 
всё это платит, или же будет вынужден платить 
в будущем, если такая спортивная жизнь пре-
вышает платёжеспособность Олимпийского 
центра «Вентспилс», или потери бухгалтер-
ского баланса каждый год продолжают расти. 
Обращает на себя внимание тот факт, что 
непокрытые потери Олимпийского центра 
«Вентспилс» до 2018 года уже накопились 
в размере 4 118 391 евро. Если присчитать 
миллион 2018 года, если придётся добавить 
в потери 2019 года аналогичную сумму, то 
очевидно, что ситуация уже не выглядит так 
хорошо, даже если через розовые очки ситуа-
цию оценивает правление Олимпийского цен-
тра «Вентспилс».    

Уже неоднократно мы, депутаты мень-
шинства Вентспилсской городской думы, 
также Даце Корна, Айвис Ландманис и Иварс 
Ландманис пытались найти причины этой 
неплатёжеспособности. Мы задавали вопро-
сы, сможет Вентспилсская городская дума 
покрывать всё растущие расходы в обла-
сти спорта, строительство новых спортив-
ных сооружений и позднее их экономически 
обоснованное содержание. Что произойдёт 
в том случае, если у думы не хватит денег. 
В конце концов, приближается очередной 
экономический кризис, бизнес-перспектива 
Вентспилсского свободного порта и других 
портов Латвии гораздо хуже, чем в предыду-
щие десятилетия.   

К сожалению, каждая попытка получить 
объяснения всегда сопровождалась высо-
комерным отказом руководства самоуправ-
ления города Вентспилса и Олимпийского 
центра «Вентспилс» объяснить истинную 
суть деятельности этого богато финансиру-
емого общества капитала и его перспекти-
вы на будущее. Наша просьба к ответствен-
ному за спорт Министерству образования 
оценить эту проблематику заслужила оче-

редную грубость со стороны руководства 
Вентспилсской городской думы и распро-
странение ложных искаженных фактов о 
наших попытках.  

Под влиянием Вентспилсской городской 
думы ещё сравнительно недавно, 25 сентя-
бря Олимпийский центр «Вентспилс» сооб-
щил нам, депутатам меньшинства, что не 
будет разглашать информацию о своей дея-
тельности, финансовом положении, сослав-
шись на коммерческую тайну, заявил, что 
это частное общество капитала.  Это может 
показаться странным, особенно в том слу-
чае, когда самоуправление города Вентспилс 
является держателем 52,68% частей капита-
ла в Олимпийском центре «Вентспилс», и 
самоуправление из кошельков вентспилчан 
в 2018 году зачислило на счёт Олимпийского 
центра «Вентспилс» 1 662 238 евро! Следует 
подчеркнуть, что и второй держатель остав-
шихся 47.32% частей капитала, Латвийский 
олимпийский комитет, львиную долю своих 
доходов получает от латвийского государ-
ства, следовательно, общественные сред-
ства. Поэтому не может быть ни малей-
ших сомнений, что информация, которую от 
Олимпийского центра «Вентспилс» в кон-
тексте его целенаправленной деятельно-
сти запрашивают депутаты меньшинства, 
непосредственно затрагивает интересы 
самоуправления.   

Пока Олимпийский центр «Вентспилс» 
не видит интересов самоуправления, если 
их представляют депутаты меньшинства. 
Поэтому мы полны решимости прояснять этот 
вопрос в государственных инстанциях Латвии, 
а при необходимости – и в судебных инстан-
циях. Возможно, что тогда переутверждён-
ному в должности председателя правления 
Олимпийского центра «Вентспилс» Юргису 
Лиепайниексу придётся соблюдать принципы 
добросовестного управления и ответить депу-
татам меньшинства на вопросы, касающиеся 
не только интересов самоуправления, но и 
деятельности руководимого им Олимпийского 
центра «Вентспилс», который к тому же рабо-
тает со значительными убытками, покрытие 
которых зависит от поддержки самоуправле-
ния и государства.  

К сожалению, на заседании Вентспилсской 
городской думы 18 октября 2019 года, когда 
Ю. Лиепайниекс при поддержке большин-
ства думы был утверждён на должность 
председателя правления Олимпийского цен-
тра «Вентспилс», он не смог изложить депу-
татам меньшинства (депутатов большинства 
это не интересовало), как он собирается 
вывести Олимпийский центр «Вентспилс» из 
режима потерь его деятельности.  

Более того, когда речь заходила о даль-
нейшем привлечении внешнего финанси-
рования, о дальнейшей оптимизации дохо-
дов и расходов, Ю. Лиепайниекс не оставил 
впечатления, что он является руководите-
лем, который видит и верит, что деятель-
ность Олимпийского центра «Вентспилс» в 
дальнейшем станет рентабельной и позво-

лит постепенно покрыть потери предыду-
щих лет. Это уже в течение нескольких лет 
обещает правление спортивного общества 
капитала, даже если придётся признать, что 
число посетителей спортивных объектов 
больше не растёт или даже уменьшается. 
Ю. Лиепайниекс старался сказать, что спа-
сти ситуацию могут инвестиции для модер-
низации объектов, оптимизация расходов, 
а также целенаправленные маркетинговые 
мероприятия. 

Именно в этом контексте я задал вопрос 
Ю. Лиепайниексу, что ему мешает раскрыть 
депутатам меньшинства объём финансиро-
вания Олимпийского центра «Вентспилс» 
руководимого А. Лембергсом Вентспилсского 
агентства развития!?  Каков вклад этого агент-
ства? Кто из лиц ВАР конкретно даёт марке-
тинговые советы для нужд Олимпийского 
центра «Вентспилс»? Айварс Лембергс? 
Янис Витолиньш?  Гунтис Блумбергс? Или 
Улдис Бойтманис? Или Имантс Сармулис? 
То есть лица, являющиеся членами прав-
ления ВАР. Какие конкретно маркетинго-
вые советы давали ему эти люди, если 
Олимпийский центр «Вентспилс» ежегодно 
платит этому обществу 45 000 евро!? Эту 
сумму мы, депутаты меньшинства, нако-
нец-то нашли в разделе затрат на хозяй-
ственную деятельность годового отчёта 
Олимпийского центра «Вентспилс». 

К сожалению, и что примечательно, что 
получатель маркетинговых услуг ВАР Ю. 
Лиепайниекс не смог или не пожелал отве-
тить ни на один из этих вопросов. Поэтому 
здесь следует пояснить, что через ВАР пред-
седатель Вентспилсской городской думы, 
руководитель совета по маркетингу А. 
Лембергс ежегодно получал деньги публич-
ного происхождения, к тому же в размере 
100 000 евро. Как должностное лицо он эти 
маркетинговые услуги должен был предо-
ставлять Олимпийскому центру «Вентспилс» 
бесплатно. Так как этого не происходит, А. 
Лембергс находится в классической про-
тивозаконной ситуации конфликта интере-
сов.  К тому же важно, что эти маркетинго-
вые услуги не позволили вывести деятель-
ность Олимпийского центра «Вентспилс» из 
полосы потерь, число посетителей спор-
тивных мероприятий не увеличивается. И 
эти расходы за услуги ВАР А. Лембергса 
Ю. Лиепайниекс не использовал на опти-
мизацию расходов Олимпийского центра 
«Вентспилс». Таким образом, ВАР – это 
груз, который топит и увеличивает потери 
Олимпийского центра «Вентспилс».   

Гиртс Валдис Кристовскис, 
депутат Вентспилсской городской думы

AS “BALTIC COAL TERMINAL”
Dzintaru iela 39b, Ventspils

+371 63634000
info@balticcoal.com

AS “BALTIC COAL TERMINAL” 

Vienīgais specializētais slēgtā tipa 
ogļu pārkraušanas termināls Eiropā

Vismodernākās videi draudzīgas 
ogļu pārkraušanas tehnoloģijas

Pilna spektra ogļu 
pārkaušanas pakalpojumi

АО “Baltic Coal Terminal” в 2018 году  
в бюджет Вентспилсского самоуправления  

в виде подоходного налога  
с населения заплатило 211 936 

евро. В виде налога на недвижимую 
собственность – 124 388 евро.
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Жить, подняв флаг 

«Т огда мек-
с и к а н -
ских сери-
алов в 
Латвии не 

показывали, никого более 
эффектного, чем ромы, 
мать в деревне не виде-
ла», – Бирута не грустит, что 
ее не сравнивали с огнен-
ными латиноамерикански-
ми кинодивами. К тому же, 
в зрелые годы некое свое 
сходство она нашла не с 
жителями теплых стран, 
родственными Бируте по 
духу – стойкости, характеру 
и одежде – оказались сосе-
ди, суйты. В то же время 
она ценит свои курземские 
корни, которые перепле-
лись с злекскими, рапат-
скими и угальскими лесами, 
которые охранял ее отец, а 
во времена баронов и дед. 

КАЖДЫЙ ДЕНЬ 
ЧЕСТВУЕМ ЛАТВИЮ! 

В назначенный час 
Бирута успела вернуться 
от врача и открыла ворота 
перед гостями, уже пере-

одевшись в красочный 
суйтский национальный 
костюм. На дворе стоит 
необычайно теплая осень, 
поэтому тяжелый платок 
из настоящей шерсти, пояс 
и сакта остались в сунду-
ке. Высоко на флагшто-
ке отдыхает в безветрие 
красно-бело-красный флаг, 
на ухоженном газоне нет 
ни единого листочка, хотя 
повсюду осень уже раски-
дала их яркими букетами.

«Не знаю, только ли у нас 
единственных в Пилтене, 
но флаг у нас на флагшто-
ке каждый день. Чествуем 
Латвию. Национальный 
суйтский костюм, прав-
да, я сшила всего три 
года назад, я берегу его 
для выхода во время госу-
дарственных праздни-
ков и семейных торжеств, 
а также для других осо-
бых случаев», – радостно, 
что к таковым Бирута, оче-
видно, причислила и визит 
«Ventspilnieks.lv». 

Несмотря на то, что Министерство сообщения в настоящий момент работает над новым 
законопроектом, который устанавливал бы потолок срока полномочий в правлениях свободных 
портов, на внеочередном заседании Вентспилсской думы в спешке было решено продлить 
полномочия Айвара Лембергса, Яниса Витолиньша, Гунтиса Блумбергса и Дидзиса Ошениекса в 
правлении Управления Вентспилсского свободного порта до конца 2025 года.  

полномочий составит максимум пять лет.
Это означает, что если Минсообщения в скором времени 

примет новый закон о потолках срока полномочий в свобод-
ных портах, есть вероятность, что все четыре вентспилча-
нина смогут занимать кресла в Вентспилсском свободном 
порту вплоть до 2030 года.

В проекте решения думы необходимость утверждения упо-
мянутых господ   обоснована достаточно красиво. Указано, 
что «Основное участие правления заключается в привле-
чении новых терминалов, в привлечении новых производ-
ственных предприятий, а также содействии развитию пор-
тового общества, информированности и осознании при-

Инфицированное 
куриное мясо в большом 
объеме оказалось  
и в Вентспилсе

В ТОП-101 самых 
ценных латвийских 
предприятий 
вошло всего одно 
вентспилсское

За год ООО 
««Ventspils 
n a f t a » 
t e r m i n ā l s » 
у л у ч ш и л о 

свои позиции на пять мест. 
Стоимость предприятия в 
этом году оценена в 165,99 
млн евро, что, по сравне-
нию с рангом прошлого года, 
на 27,1 млн евро больше. 
Изменение стоимости в про-
центах – 20%.

На сегодняшний день в 
TOПе-101 нет больше ни 
одного вентспилсского пред-
приятия, хотя еще несколько 
лет назад их было несколько. 
Близки к сотне входящие в 
общество «Балтийская ассо-
циация – транспорт и логи-
стика» предприятия, напри-
мер, АО «Ventbunkers» и AО 
«Baltic Coal Terminal». Kак 
отметили создатели ТОПа, в 
Латвии за десять лет стреми-
тельнее всего выросла стои-
мость предприятия инфор-
мационных технологий ООО 
«Mikrotīkls». Оно увеличи-
ло свою стоимость на 550 
млн евро, а его совладе-
лец Алдис Риекстиньш стал 
самым зажиточным в Латвии 
человеком. В этом году, по 
подсчетам, стоимость пред-
приятия составляет 611,62 

млн евро, а ООО «Mikrotīkls» 
занимает третье место. 
Десять лет назад предприя-
тие занимало в списке только 
51-е место. Среди предприя-
тий, которые за последние 
десять лет наиболее стреми-
тельно нарастили стоимость, 
– «Rimi Latvija», «Olainfarm», 
«Maxima Latvija», «Severstal 
Distribution», «Circle K Latvia», 
«Olympic Casino Latvia», 
«Drogas», «Grindeks», 
«Joker Ltd» и «Neste Latvija». 
Авторы исследования ука-
зывают, что история успеха 
каждого предприятия отли-
чается, но их объединяет то, 
что их руководство и вла-
дельцы сумели использовать 
возможности в условиях кри-
зиса, и такой стремительный 
рост стоимости указывает на 
то, что решения были очень 
продуманными. 

В свою очередь, сегодня 
самым ценным предприя-
тием уже 11-й год подряд 
признана энергокомпания 
«Латвэнерго», стоимость 
которой составляет 1,568 
млрд евро. Это на 8% мень-
ше, чем годом ранее. За 
«Латвэнерго» следуют ГАО 
«Latvijas Valsts meži», ООО 
«Mikrotīkls», «Swedbank 
Latvija», «Rimi Latvija». 

Многие вентспилчане слышали новости из Сигулды 
и Риги, где этой осенью произошло отравление кури-
ным мясом, привезенным из Польши и реализованным 
в Латвии. От сальмонеллы пострадало много детей и 
взрослых в Сигулде, а также работники торгового цен-
тра «Stockmann» в Риге. Стало известно, что инфициро-
ванное мясо реализовано во многих местах Латвии, в 
том числе в Вентспилсе. 

В ходе расследо-
вания случаев 
отравления в 
Сигулде и Риге 

Продовольственно-ветери-
нарная служба констатиро-
вала наличие сальмонел-
лы в курином мясе, которое 
поставлено с очень крупно-
го мясоперерабатывающе-
го предприятия в Польше. 
Бактерия сальмонеллы 
была обнаружена в образ-
цах мяса птицы польско-
го происхождения, взятых в 
ООО «Gaļsaimnieks» и ООО 
«EVBL». Внеочередная про-
верка ООО «Gaļsaimnieks» 
произошла после того, как 
было констатировано, что 
оно поставляет мясо птицы 
ООО «Baltic Restaurants 
Latvia», которое, в свою 
очередь, обеспечивало 
услуги питания учреждени-
ям дошкольного образова-
ния Сигулды в тот пери-
од, когда там были конста-
тированы случаи заболе-
вания сальмонеллезом, и 
работникам торгового цен-
тра «Stockmann». В свою 
очередь, второе предприя-
тие было проверено в рам-
ках усиленной проверки 
предприятий, оказывающих 
услуги питания в учрежде-
ниях дошкольного образо-
вания, которая была начата 
после заболевания детей 

в Сигулде. Последнее из 
предприятий все еще отри-
цает связь с инфицирован-
ным мясом. 

Kак выяснилось в ходе 
расследования, мясо 
через одних посредников 
попало к другим, которые 
затем реализовали его по 
всей Латвии. Информация, 
имеющаяся в распоряже-
нии агентства LETA, сви-
детельствует о том, что на 
несколько десятков пред-
приятий было поставлено 
инфицированное сальмо-
неллой мясо из Польши. 
Это и несколько пред-
приятий в Риге, и «Ādažu 
desu darbnīca» в Юрмале, 
Елгавский рынок и дру-
гие предприятия – объе-
мы от 2288 кг до 151 кг. 
В Вентспилсе это мясо 
было поставлено в ООО 
«Serenum» в объеме 219 
кг. В меньших объемах 
его получили предприятия 
общепита, среди которых – 
сеть «Diāna». К тому же, эти 
несколько десятков пред-
приятий далее обеспечи-
ли мясом большое число 
образовательных учрежде-
ний по всей Латвии. Самое 
большое самоуправление, 
получившее такое мясо, – 
Рижское, затем следуют 
Вентспилс, Лиепая, Огре, 

Спортивную систему в 
Вентспилсе необходимо 
упорядочить

Эпоха 
рококо 
в Вентспилсе

Горкшс: «Меня 
поддерживали люди, 
желавшие перемен»

Ограблен бывший 
руководитель 
“Ventspils nafta”

В опубликованном недавно ТОПе-101 самых ценных 
латвийских предприятий, подготовленном совместно 
институцией финансовых исследований «Prudentia» и 
«NASDAQ Riga», всего одно предприятие, работающее в 
Вентспилсе. Наиболее высокую оценку среди местных 
предприятий получило ООО ««Ventspils nafta» termināls», 
которое за год поднялось на 32-ю позицию. 
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В се эти лица состоят в правлении Вентспилсского 
свободного порта уже довольно долго. Лембергс 
пребывает в должности уже 25 лет — с 1994 
года. Витолиньш работает в правлении с 1996 
года, то есть 23 года. Блумбергс состоит в прав-

лении порта с 1999 года с перерывом в период с 2006 по 
2009 год, когда он был избран в Сейм. Ошениекс работает в 
правлении порта уже 13 лет.

В настоящее время устав Управления Вентспилсского сво-
бодного порта не предусматривает временных ограничений 
пребывания в должностях, однако Министерство сообщения 
Латвии готовит поправки, согласно которым потолок срока 
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«Дочь! Ты так посту-
паешь, будто у цыгана 
с повозки выпала», – с 
улыбкой вспоминает 
жительница Пилтене 
Бирута Блумента-
ле слова, которыми 
иногда ругала ее мама, 
жена злекского лесни-
ка Фрициса Диебелиса 
Милда. Это случалось 
в те моменты, когда в 
родившейся в тихом 
латышском селенье 
Лайдзес девочке 
начинал проявлять-
ся южный, горячий, 
по-актерски яркий и эмоциональный, стремитель-
ный и смешливый характер. 
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Срочно продлены полномочия Лембергса, Витолиньша, Блумбергса и 
Ошениекса в правлении Управления Вентспилсского свободного порта 

надлежности.  В результате деятельности правления сво-
бодного порта удалось привлечь для работы в Вентспилсе 
новые терминалы, которые в настоящее время перевали-
вают почти 40% от общего объёма 
грузов, а также в порту изменена   Окончание на 2 стр.
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